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Padł rekord. 88 tysięcy zł dla 
WOŚP.

str. 11

DROGOWE 
POSTĘPY

Remontujemy drogi gminne 
i powiatowe.  Inwestycje na 

wielu odcinkach. 
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BĘDZIE 
BEZPIECZNIEJ

Strażacy, mieszkańcy i samo-
rządowcy przywitali nowy, 

ciężki samochód ratowniczo 
– gaśniczy. 22 lutego został 

odebrany od producenta i 
dostarczony do Korzybia.
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ORKIESTRA  
ZAGRAŁA

Z okazji tegorocznych Świąt Wielkanocnych

życzymy wszystkim naszym Mieszkańcom i Przyjaciołom,

aby nadchodzący czas był okresem rozbudzenia uśpionych marzeń,

a wiosenna aura dodała wiary w realizację nowych pomysłów.

Niech świąteczny czas wprowadzi do Państwa życia spokój,

harmonię i radość, 

a w Państwa domu 

niech zagości prawdziwie rodzinna atmosfera 

pełna ciepła i miłości.

 Magdalena Majewska
Burmistrz Kępic   

Marek Busłowicz 
Przewodniczący                                                                                                    

Rady Miejskiej w Kępicach
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OD BURMISTRZA

Bardzo miło jest słyszeć od osób, 
które mieszkają w innych gminach, 
kiedy nas chwalą.  Nasi sąsiedzi 
doceniają nowe drogi, mieszkania, 
działalność kulturalną i wiele, wiele 
innych przedsięwzięć i inwestycji. 
Bardzo często gościmy u siebie de-
legacje z innych gmin, które chcą 
zapoznać się z działalnością przed-
siębiorstw społecznych, ale rów-
nież Centrum Opiekuńczo-Miesz-
kalnego czy Kępickiego Ośrodka 
Sportu i Rekreacji.

Oczywiście problemów mamy 
nie mniej niż inne samorządy i  
bardzo dużo jest jeszcze do zro-
bienia, z czego doskonale zda-
jemy sobie sprawę. Ale to co nas 
wyróżnia, to tak zwany dobry kli-
mat do pracy. Potrafimy ze sobą 
rozmawiać, a z rozmów wyciągać 
najlepsze wnioski. Trwają właśnie 
zebrania sołeckie, z tego miejsca 
serdecznie dziękuję za wszystkie 
cenne uwagi aktywnych miesz-
kańców. Dziękuję sołtysom i ra-
dom sołeckim za ich pracę, za 
merytoryczne wnioski, za częste 
dyskusje i pomysły. W tym roku 
w części sołectw kończy się ka-
dencja, składam wyrazy wdzięcz-
ności za te ostatnie pięć lat pracy! 
Przed każdą sesją Rady Miejskiej 
wspólnie z pracownikami meryto-
rycznymi Urzędu, prezesami Spół-
dzielni Socjalnych i Spółek spoty-
kamy się ze wszystkimi sołtysami, 
by omówić najważniejsze sprawy, 
często wspólnie szukamy rozwią-
zań, testujemy nowe pomysły.

Cóż by zrobił Burmistrz bez 
merytorycznej, konkretnej i rze-
czowej Rady Miejskiej..? Za pracę 
na komisjach, pytania, uwagi, ko-
mentarze bardzo, bardzo dziękuję. 

Wypracowaliśmy wzorcowy model 
współpracy, dzięki któremu nie tra-
cimy czasu na zbędne dywagacje 
czy uszczypliwości. Rozmawiamy 
na temat i wspólnie szukamy naj-
lepszych rozwiązań. Myślę, że to 
właśnie wyróżnia nas na tle innych 
samorządów. Miejscem wymiany 
poglądów i pomysłów na rozwią-
zanie konkretnych problemów są 
zawsze stałe komisje, które odby-
wają się przed każdą sesją Rady 
Miejskiej.

Doskonale wszyscy zdajemy 
sobie sprawę, ile emocji, energii 
kosztują nas nerwy wywołane 
przez nieprawdziwe informacje, 
złośliwe komentarze – które nic nie 
wnoszą, a ich celem jest tylko roz-
drażnienie nas. Przez takie sytuacje 
tracimy nasz cenny czas. Praktycz-
nie codziennie mamy do czynienia 
z hejtem w internecie, nie podda-
wajmy się temu trendowi! Nama-
wiam i zawszę będę namawiała 
do rzeczowej i konkretnej dyskusji. 
Umiem słuchać ludzi, każda uwaga 
i pomysł jest bardzo cenny, o ile 
służy rozwiązaniu problemu, a nie 
piętrzeniu niedomówień i szuka-
niu sensacji. 

Jesteśmy w trakcie kampanii 
wyborczej, namawiam do zadawa-
nia pytań wszystkim kandydatom 
na nurtujące nas problemy, nie ob-
rażajmy się nawzajem, ale się słu-
chajmy. Wczytajmy się w programy 
wyborcze, szukajmy najlepszego 
dla nas rozwiązania.  Tylko dobre 
relacje z innymi mogą prowadzić 
do wspólnych sukcesów i korzyści 
zgodnie z dawnym przysłowiem, 
które pewnie każdy z nas zna: 
„Zgoda buduje, niezgoda rujnuje”.

   g Magdalena Majewska
Burmistrz Kępic

Zgoda buduje

Bezpieczny samorząd

Sto procent dofinanso-
wania na zwiększenie 
poziomu bezpieczeństwa. 
Gmina Kępice z kolejnym 
grantem!  

- Środki z tego projektu 
dedykowane są administracji 
samorządowej i jednostkom 
podległym. Dzięki pienią-
dzom nasza gmina zyska ol-
brzymie wsparcie w zakresie 
zwiększenia odporności na 
zagrożenia związane z cy-
berbezpieczeństwem – in-
formuje Karolina Brzezińska - 
Ugorek z Urzędu Miejskiego 
w Kępicach. 

Kwota pozyskana przez 
kępickich urzędników na 
ten cel to ponad 687 tysię-
cy złotych. Dofinansowanie 
stanowi sto procent wartości 
całego projektu. 

W ramach zadania opra-
cowane zostaną dokumenty 
polityki bezpieczeństwa dla 

urzędu i jednostek podle-
głych. Przeprowadzony zosta-
nie także audyt wdrożonego 
systemu zarządzania bezpie-
czeństwem informacji.

- Zaplanowaliśmy także 
szkolenia dla pracowników 
w zakresie cyberbezpieczeń-
stwa, ale także zakup istotnej 

Wzmocnimy cyberbezpieczeństwo

Z drugiej strony

Finanse

W 2024 roku czekają nas kolejne inwestycje. Rada Miejska przyjęła budżet.

Budżet przyjęty
Podczas grudniowej sesji, 

radni jednogłośnie przyjęli 
budżet na 2024 rok. Według 
założeń dokumentu, docho-
dy gminy sięgną w przyszłym 
roku ponad 81 milionów zło-
tych.

Co istotne, na inwestycje i 
wydatki inwestycyjne prze-
znaczono na ten moment 
ponad 31 milionów złotych. 
– Oczywiście ta kwota będzie 
się sukcesywnie zwiększać, w 
zależności od pozyskanych 
kolejnych środków ze źró-
deł zewnętrznych – zaznacza 
Grzegorz Ożóg, Skarbnik Kę-
pic.

Zaplanowane środki będą 
przeznaczone na kontynuację 
rozpoczętych już inwestycji, 
m.in. w zakresie budowy i 
modernizacji obiektów, dróg, 
czy chodników. Zaplanowa-
no także wykonanie nowych 
dokumentacji projektowych, 
na realizację kolejnych zadań. 
Przyszłoroczny Fundusz So-
łecki o przeznaczeniu którego 
decydują sami mieszkańcy, 
wyniesie ponad 630 tysięcy 
złotych. To o aż 80 tysięcy zło-
tych więcej, niż w roku 2023.

- Cieszę się, że ten rok koń-
czymy z dobrze zrealizowa-
nym budżetem. Zdobyliśmy 
w trakcie roku wiele milionów 
złotych, które przeznaczyliśmy 
na ważne inwestycje. Będzie-
my kontynuować wiele zadań, 
ale też zakładamy realizację 

kolejnych, oczekiwanych 
przedsięwzięć – mówi Mag-
dalena Majewska, Burmistrz 
Kępic. 

Jak podkreślają kępiccy 
samorządowcy, sprawna re-
alizacja zadań gminy wynika 
z udanej współpracy między 
instytucjami i mieszkańcami.

– Wsłuchujemy się w głosy 
mieszkańców, starając się w 
miarę kompleksowo zaspo-
kajać najważniejsze potrzeby 
w wielu dziedzinach. Jestem 
bardzo zadowolony ze współ-

pracy z samorządowcami, pra-
cownikami urzędu i jednostek 
gminy. Cieszę się, że dzięki 
wzajemnemu zrozumieniu i 
aktywnej pracy, możemy tak 

Radni jednogłośnie przyjęli 
budżet na 2024 rok. 

intensywnie rozwijać Gmi-
nę Kępice – podkreśla Marek 
Busłowicz, Przewodniczący 
Rady Miejskiej.

                                            g

Sprawna realizacja zadań, wynika z udanej współpracy samo-
rządowców.

infrastruktury w tym zakre-
sie. To m.in. serwer, urządze-
nia UPS, czy specjalistyczny 
agregat prądotwórczy – wy-
mienia Wojciech Kurkiere-
wicz z Urzędu Miejskiego w 
Kepicach.

Projekt jest realizowany 
w ramach FUNDUSZY EU-

ROPEJSKICH NA ROZWÓJ 
CYFROWY 2021-2027 (FERC) 
Priorytet II: Zaawansowane 
usługi cyfrowe, Działanie 2.2. 
– Wzmocnienie krajowego 
systemu cyberbezpieczeń-
stwa.

g
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Bezpieczeństwo

Przywitali wóz
Duże wydarzenie w Korzy-
biu. Będzie bezpieczniej. 

- Cieszymy się, że nasza jed-
nostka doczekała się takiego 
fantastycznego sprzętu. Teraz 
nasza służba będzie jeszcze 
sprawniejsza, a mieszkańcy i 
ich mienie bardziej bezpiecz-
ne – mówi Jacek Miszczyk, 
prezes OSP Korzybie.

Pod koniec lutego strażacy, 
mieszkańcy i samorządowcy 
przywitali nowy, ciężki samo-
chód ratowniczo – gaśniczy. 
22 lutego został odebrany od 
producenta i dostarczony do 
Korzybia.

- To już kolejny, ciężki wóz 
bojowy, który w ostatnim 
czasie trafia do Gminy Kępice. 
To ważne, że dzięki dofinan-

sowaniom zewnętrznym sta-
le zwiększamy wyposażenie 
naszych jednostek, a co za 

tym idzie, bezpieczeństwo 
naszych mieszkańców – pod-
kreśla Magdalena Majewska, 
Burmistrz Kępic.

Samochód został zakupio-
ny w ramach przynależności 
Gminy Kępice do Słupskiego 
Związku Powiatowo – Gmin-
nego. Na jego zakup otrzy-
maliśmy milion złotych z 
Rządowego Funduszu Polski 
Ład „Program Inwestycji Stra-
tegicznych”.   Pozostałe ponad 
460 tysięcy złotych pocho-
dzą z budżetu Gminy Kępice, 
środków korzybskiej jednost-
ki oraz ze wsparcia licznych 
sponsorów.

  - Ten zakup to efekt starań 
kępickich samorządowców, 

strażaków i dobrej współpracy 
ze Słupskim Związkiem Powia-
towo – Gminnym. Cieszę się, 
że wspólnie osiągnęliśmy ten 
ważny cel. Gratuluję i życzę, 
aby nowy wóz dobrze wspo-
magał Waszą niełatwą służbę 
– mówił Paweł Lisowski, Staro-
sta Słupski.

Nowy wóz to SCANIA P 450, 
4x4. Posiada zbiornik na wodę 
7000 l, a na pianę 710 l, silnik o 
mocy 450 KM.

- To jest sprzęt wysokiej ja-
kości i zdecydowanie uspraw-
ni nasze działania – ocenia 
prezes Miszczyk. – Dziś sym-
bolicznie przywitaliśmy nowy 
wóz, ale wkrótce nadamy mu 
imię i oficjalnie przyjmiemy go 

Jednostka OSP w Korzybiu wzbogaciła się o nowy wóz bojowy.

Zakup to efekt starań kępickich samorządowców, strażaków i 
dobrej współpracy ze Słupskim Związkiem Powiatowo – Gmin-
nym.

Policjanci z nowym sprzętem

28 grudnia oficjalnie prze-
kazano nowy radiowóz. 
Kępiccy policjanci z nowym 
sprzętem. 

- Bardzo się cieszę, że dzię-
ki udanej współpracy m.in. 
z Gminą Kępice, Powiatem 
Słupskim i Nadleśnictwem 
Warcino,  kępiccy policjanci 
wzbogacają się o nowy, wy-
sokiej klasy radiowóz. Wierzę, 
że będzie on z powodzeniem 
służył bezpieczeństwu miesz-
kańców Gminy Kępice – mó-
wił Mariusz Mejer, Komendant 
Miejski Policji w Słupsku.

Zakup wspólnie z policją, 
współfinansował m.in. samo-
rząd Gminy Kępice. Na ten cel 
przeznaczono 75 tysięcy zło-
tych. 

28 grudnia samochód zo-
stał przekazany policjantom z 
kępickiego Komisariatu Policji. 
Kluczyki wręczyła Burmistrz 
Magdalena Majewska. 

– Każda inwestycja w 
polepszenie warunków 
bezpieczeństwa naszych 
mieszkańców jest niezwykle 

ważna. Staramy się w miarę 
możliwości wspierać takie 
inicjatywy. Mam nadzieję, że 
samochód polepszy także 
warunki codziennej służby 

Kępice z nowym radiowozem!

policjantów – powiedziała 
Magdalena Majewska, Bur-
mistrz Kępic.

Samorządowcy Magdalena 
Majewska, Paweł Lisowski, 

Marek Busłowicz oraz Nadle-
śniczy Nadleśnictwa Warcino 
Kamil Szydłowski mieli oka-
zję obejrzeć samochód oraz 
zapoznać się z jego technicz-

Burmistrz Magdalena Majewska wręcza kluczyki do nowego wozu kępickim 
policjantom.

Auto dzięki wyposażeniu i zastosowanym rozwiązaniom, z pewnością sprosta 
niełatwym wyzwaniom.

nymi możliwościami. 
- Auto robi świetne wra-

żenie i co ważne, dzięki wy-
posażeniu i zastosowanym 
rozwiązaniom, z pewnością 

sprosta niełatwym wyzwa-
niom – ocenił Paweł Lisowski, 
Starosta Słupski.

g

w naszej jednostce – wyjaśnia.
  Podczas uroczystości nie 

zabrakło tortu i lamki szam-
pana, o co zadbali korzybscy 
druhowie. Mieszkańcy mieli 
okazję obejrzeć nowy samo-
chód i jego wyposażenie.

Wsparcia finansowego 
udzielili: Nadleśnictwa Warci-
no, Miastko, Polanów, Leśny 

Dwór, Dretyń, Trzebielino, 
Sławno, Bytów, firma Gras 
z Korzybia, spółka Dakar ze 
Słupska oraz Towarzystwo 
Ubezpieczeń Cuprum.

Na zakończenie spotkania, 
strażacy z Korzybia przekazali 
starszy wóz na rzecz OSP Bie-
sowice.

g

To sprzęt wysokiej jakości, który usprawni nasze działania – 
mówi Jacek Miszczyk, prezes OSP w Korzybiu.

W powitaniu wozu wzięli udział strażacy, samorządowcy oraz 
mieszkańcy.
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Wsparcie dla uczniów i nauczycieli

Pieniądze na rozwój
Uczniowie i nauczyciele z 
Gminy Kępice otrzymają 
ogromne wsparcie. Wła-
śnie podpisano umowę.

21 lutego kępiccy samorzą-
dowcy podpisali w Bobrowni-
kach (gm. Damnica) umowę z 
władzami Urzędu Marszałkow-
skiego na realizację ważnego 
projektu.

– Dzięki niemu uczniowie 
i nauczyciele szkół z Kępic, 
Warcina, Korzybia, Barcina i 
Biesowic otrzymają wsparcie 
na poszerzenie oferty eduka-
cyjnej. Z pewnością przyczyni 
się ona do rozwoju zarówno 
naukowego, jak i osobistego 
– mówi Magdalena Majewska, 
Burmistrz Kępic.

Wartość zadania dla naszej 
gminy opiewa na kwotę 526 
200,00 zł, z czego dofinanso-
wanie wynosi aż 513 045,00 zł.

Dzięki pozyskanym środ-
kom zostaną zorganizowane 
dodatkowe zajęcia pozalek-
cyjne, warsztaty edukacyjne i 
psychologiczne, wyjazdy stu-
dyjne czy zajęcia sportowe. 
Ponadto powstaną nowocze-
sne i innowacyjne pracownie 
w szkołach, wyposażone w 
sprzęt multimedialny.

W województwie pomor-
skim łącznie skorzysta ponad 
8 tysięcy uczniów z 63 szkół 
podstawowych. Granty w war-

tości 10,7 mln zł zostały przy-
znane w ramach konkursu 
„Regionalne wsparcie rozwoju 
kompetencji kluczowych w 
pomorskich szkołach”.

– Dla uczniów organizowa-
ne będą np. zajęcia sportowe, 
obozy naukowe, wyjazdy do 
centrów nauki czy muzeów – 
opisuje projekt Leszek Bonna, 
wicemarszałek województwa 
pomorskiego.

Co istotne, w ramach gran-
tów pomoc otrzymają nie tyl-

Wsparcie dla 70 osób

Urzędnicy pozyskali środki, 
z których skorzysta kilku-
dziesięciu mieszkańców 
Gminy Kępice.

- Kolejne, świetne wiado-
mości dotarły do naszej gmi-
ny. Pozyskaliśmy pieniądze na 
kontynuację działań Centrum 
Integracji Społecznej, które 
pozwolą zwiększyć kompe-
tencje zawodowe naszych 
mieszkańców – cieszy się 
Magdalena Majewska, Bur-
mistrz Kępic.

W trakcie kilkunastoletniej 
działalności kępickiego CIS, 
ponad 300 osób skorzystało 
z szerokiej oferty różnorod-
nych działań, których celem 
jest zwiększenie szans zawo-
dowych mieszkańców gminy.

- Tym razem zdobyliśmy na 
ten cel ponad 765 tysięcy zło-
tych. Projekt będzie realizowa-
ny od maja tego roku, aż do 
listopada 2026 roku – mówi 
Karolina Brzezińska – Ugorek 
z Urzędu Miejskiego w Kępi-
cach.

Urzędnicy szacują, że w 
tym czasie z projektu skorzy-
sta około 70 osób. Zdobyte 
środki zostaną przeznaczo-
ne na integrację społeczną, 
która polega na realizacji 
szkoleń, w tym warsztatów 
z psychologiem, doradcą 
zawodowym, pracownikiem 
socjalnym, czy organizacji 
wyjazdów integracyjnych.

Integracja zawodowa po-
lega na realizacji praktycznej 
nauki zawodu u pracodaw-
ców, za co uczestnicy otrzy-
mywać będą świadczenie 
integracyjne. 

- W tym projekcie bardzo 
ważne jest to, że często oso-
by, które nie wierzą w siebie, 
są pozamykane w domach, 
dostają szanse na nowe ży-
cie. Stają się aktywne, naby-
wają nowych umiejętności, 
a przede wszystkim odwagi, 
która pomaga zaistnieć na 
rynku pracy – podkreśla Iwo-
na Goplarek, kierownik CIS.

g

Pieniądze na aktywizację

Kępiccy samorządowcy podpisali umowę z wicemarszałkiem województwa pomorskiego. 

Od prawej: Karolina Brzezińska - Ugorek (autorka projektu), 
Iwona Goplarek (kierownik CIS), Iga Konecka (trener pracy), 
Jolanta Orłowska (uczestniczka CIS, warsztaty krawieckie).
samorządowców. 

ko uczniowie. Kompleksowe 
wsparcie skierowane będzie 
również do nauczycieli i dyrek-
torów szkół. Pomagać im będą 
pracownicy Pomorskiego 
Centrum Edukacji Nauczycieli 
w Gdańsku oraz Pomorskiego 
Ośrodka Doskonalenia Na-
uczycieli w Słupsku.

– Pedagodzy będą mogli 
doskonalić się w zakresie 
skutecznych metod naucza-
nia czy wykorzystania w edu-
kacji nowoczesnych techno-

logii – dodaje wicemarszałek 
Bonna.

Projekt w Gminie Kępice re-
alizowany będzie do 30 czerw-
ca 2025 roku.

Projekt jest finansowany 
w ramach Programu Fundu-
sze Europejskie dla Pomorza 
2021-2027.

Fot.Karol Stańczak/UMWP, 
pomorskie.eu

g

Trwa modernizacja

Przypomnijmy, że w listopa-
dzie ubiegłego roku kępiccy 
samorządowcy popisali 
umowę z wykonawcą na mo-
dernizację budynku dworca 
PKP. Od tego momentu w 
obiekcie prowadzone są 
intensywne prace.   

- Obecnie trwają konieczne 
prace rozbiórkowe wewnątrz 
budynku. Cieszymy się, że 
inwestycja przebiega spraw-
nie, a Wykonawca realizuje 
zadanie zgodnie z harmono-
gramem – mówi Magdalena 
Majewska, Burmistrz Kępic.

Zgodnie z zawartą umową 
termin wykonania inwestycji 
to 18 miesięcy. Modernizacja 
zatem powinna zakończyć 
się w drugim kwartale 2025 
roku

W budynku dworca po-
wstanie Centrum Przesiad-
kowe, które będzie spełniało 
wiele funkcji. Na parterze 
od strony peronów będzie 
zlokalizowana poczekalnia, 
a tuż obok zaplanowano po-
wstanie nowych zatok auto-

busowych. Przy poczekalni 
powstanie sklep spożywczy, 
toalety, a dostęp do budynku 
będzie także komfortowy dla 
osób z niepełnosprawnościa-
mi. 

Zaplanowano m.in. po-
mieszczenie na salę miniki-
na, która pomieści około 25 
osób. Nie zabraknie także 
kawiarni oraz pomieszczeń 
usługowych do wynaję-
cia. Zaprojektowano także 
ogólnodostępną dla miesz-
kańców toaletę (w miejscu 
wcześniejszej lokalizacji). Na 
piętrze obiektu znajdą się 
pomieszczenia na salę zabaw 
dla dzieci, a obok na siłownię.

Koszt inwestycji wyno-
si 4 178 819, 70 zł. Zadanie 
zostało dofinansowane ze 
środków w ramach rekom-
pensaty za budowę tarczy 
antyrakietowej w Redziko-
wie w ramach „Programu na 
rzecz zwiększenia szans roz-
wojowych Ziemi Słupskiej na 
lata 2019-2024.”

g

Prace postępują.  
Dworzec zmienia oblicze

Na dworcu PKP trwają intensywne prace budowlane.

Obecnie prowadzone są konieczne prace rozbiórkowe we-
wnątrz budynku.

Iwona Goplarek w pracowni CIS, prezentuje zdjęcia uczestni-
ków, którzy na przestrzeni lat rozwinęli swoje kompetencje 
społeczno - zawodowe.



Nasze sprawystyczeń - marzec 2024 5

Kiedy śmieci?

Zachęcamy do zapoznania 
się z nowym harmonogra-
mem i korzystania z pomoc-
nej aplikacji.  

Spółdzielnia Socjalna „Zie-
lony Punkt” przedstawia har-
monogram odbioru odpadów 
nieczystości z terenu naszej 
gminy na kolejny kwartał 2024 
roku.

– Jest on także dostępny na 
stronie internetowej Gminy 
Kępice, w formie ulotek papie-
rowych, ale także w aplikacji 
mobilnej – informuje Adam 
Gonciarz, prezes „Zielonego 
Punktu”.

Wszelkie bieżące informacje 
w zakresie gospodarowania 
odpadami są zamieszczane 
na stronie www.kepice.pl, w 
zakładce – dla mieszkańca – 
gospodarka odpadami.

Przypominamy jednocze-
śnie, że spółdzielnia wprowa-
dziła mobilne udogodnienie 

w tym zakresie. To bezpłatna 
aplikacja „Kiedy śmieci?”, którą 
wystarczy pobrać na urządze-
nia mobilne. 

Po jej zainstalowaniu, wy-
starczy już tylko podać nazwę 
miejscowości i w ten sposób 
uzyskamy pełną informację o 
terminach odbioru odpadów. 
W ustawieniach można także 
wybrać opcję przypomina-
nia, dzięki czemu będziemy 
otrzymywać stosowne powia-
domienia o zbliżającym się 
terminie.

- Mamy nadzieję, że to roz-
wiązanie ułatwi mieszkańcom 
codzienne życie. Wszelkie in-
formacje dotyczące harmono-
gramu wprowadzamy do apli-
kacji na bieżąco, więc żaden 
termin nie umknie naszym 
klientom – podkreśla Rado-
sław Kowalski.

Instalacja aplikacji oraz ko-
rzystanie z niej jest całkowicie 
bezpłatne dla mieszkańców.

         g

Ważne terminy

Energooszczędne oświetlenie 

Kolejne miejscowości z 
energooszczędnymi rozwią-
zaniami.

- Dzięki pozyskanym środ-
kom, wymienimy punkty 
oświetleniowe będące wła-
snością gminy na energo-
oszczędne. To aż 202 punkty 
zlokalizowane w miejscowo-
ściach naszej gminy – infor-
muje Magdalena Majewska, 
Burmistrz Kępic. 

Planowana wartość inwe-
stycji to ponad 380 tysięcy 

złotych. Pozyskane dofinan-
sowanie z rządowego progra-
mu Polski Ład „Rozświetlamy 
Polskę”, wynosi aż 307 tysięcy 
złotych.

Przypomnimy, że w połowie 
roku firma Energa Oświetlenie 
przeprowadziła w Gminie Kę-
pice wymianę aż 620 opraw 
oświetlenia ulicznego na ener-
gooszczędne, które stanowiły 
własność spółki.

Teraz wymianą zostaną ob-
jęte punkty, które stanowią 

Gmina Kępice zabłyśnie

Wymiana opraw w Kępicach prowadzonych na zlecenie spółki Energa latem 2023 r.

mienie Gminy Kępice. – Stare 
oprawy zostaną zastąpione 
nowoczesnymi typu LED z 
funkcją automatycznego ste-
rowania. Inwestycja obejmie 
kilka miejscowości na terenie 
naszej gminy – precyzuje Ka-
rolina Brzezińska – Ugorek z 
Urzędu Miejskiego w Kępi-
cach.

Realizację zadania zaplano-
wano na 2024 rok.

g

Inwestycje w bezpieczeństwo

Drogowe postępy
Kolejne inwestycje zmieniają nasze drogi. Ostatnie tygodnie przynoszą znaczną poprawę.

- Każda inwestycja w po-
prawę jakości naszych dróg 
to zarazem wyzwanie, ale 
także wielka radość. Cieszy 
nas, że w ostatnim czasie 
poprawił się stan wielu dróg 
gminnych, a także powiato-
wych – mówi Magdalena Ma-
jewska, Burmistrz Kępic.

Pod koniec ubiegłego roku  
zrealizowano przebudowę 
odcinka drogi powiatowej 
na odcinku od Darnowa do 
granicy powiatu. To niemal 
2,6 kilometra drogi, której 
modernizacja była możli-
wa dzięki środkom Powiatu 
Słupskiego z dofinansowa-
niem Nadleśnictwa Dretyń. 
Wcześniej droga z wieloma 
ubytkami, dziś stała się bez-
pieczna i komfortowa. 

- Choć wyzwań w zakresie 
modernizacji dróg powia-
towych jest wiele, to w mi-
jających miesiącach dzięki 
współpracy z samorządami 
i dofinansowaniu z rządo-
wych funduszy oraz wspar-
ciu Lasów Państwowych, 
wykonaliśmy wiele inwe-
stycji. Cieszę się, że w mojej 
rodzinnej Gminie Kępice 
dzięki owocnej współpracy z 
samorządowcami, tak wiele 
wydarzyło się w tym zakresie 
– podkreśla Paweł Lisowski, 
Starosta Słupski.

Niedawno oddano do 
użytku 3 – kilometrowy odci-
nek pomiędzy Biesowiczka-
mi a Lipnikiem. Mieszkańcy 
już korzystają z wyremonto-
wanej drogi.

W pierwszych dniach lute-
go,  rozpoczęły się prace na 
odcinku 2,3 km od Ciecholu-
bia do Darnowa.

– Dzięki temu, Gmina Kę-
pice będzie świetnie skomu-
nikowana z Gminą Miastko. 
Wcześniej udało się przepro-

wadzić poważną inwestycję 
modernizując drogę powia-
tową w kierunku Łosina – 
podkreśla Starosta Lisowski. 

Prace naprawcze wykona-
no także na drodze w Ciecho-
lubiu wiodącej równolegle 
do torów kolejowych.

Dobre wiadomości płyną 
także dla mieszkańców oko-
lic Przytocka. Tam bowiem 
zostanie zmodernizowany 
odcinek 1,3 km przed miej-
scowością (w kierunku Rze-
czycy), dzięki wsparciu m.in. 

Samorządowcy podkreślają, że inwestycje są możliwe dzięki dobrej współpracy.

Rządowego Funduszu Polski 
Ład.

Dofinansowanie z tego 
funduszu otrzymała kolejna, 
oczekiwana przez mieszkań-
ców Biesowic inwestycja – to 
budowa niemal kilometro-
wego chodnika, wiodącego 
od dworca PKP do miejsco-
wości. 

Zmodernizowana zostanie 
także droga na niemal 2-kilo-
metrowym odcinku Pustowo 
– Płocko.

Jak podkreśla Starosta 
Słupski, na wszystkie te in-

westycje już zostały zawarte 
umowy z wykonawcami, a 
prace rozpoczną się w naj-
bliższym czasie. 

- To świetny prognostyk na 
rozpoczęty  2024 rok. Jestem 
przekonana, że te inwestycje 
znacznie polepszą codzien-
ne życie mieszkańców. Już 
pracujemy nad możliwością 
realizacji remontów dróg w 
kolejnych częściach naszej 
gminy – zapewnia Burmistrz 
Majewska.

g

W trakcie prac na odcinku Ciecholub – Darnowo.
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Miejsce dla dzieci

Nowe oblicze kącika zabaw. 
Urząd przyjazny dzieciom.   

- Od stycznia zapraszamy 
do odnowionego kącika za-
baw. Miejsce nabrało koloru i z 
pewnością dzieci będą mogły 
tu radośnie spędzić czas – za-
chęca Magdalena Majewska, 
Burmistrz Kępic.

Kącik zabaw w Urzędzie 
Miejskim w Kępicach, to ide-
alne miejsce dla dzieci, któ-
rych rodzice realizują sprawy 
administracyjne. Są tu liczne 
zabawki, gry edukacyjne, ko-
lorowe piłki czy domek zabaw. 

Od teraz na ścianach poja-

wiły się nowe elementy, które 
wprowadzą najmłodszych w 
niezwykły świat.

- To już kolejna praca ce-
nionego artysty z Koszalina o 
pseudonimie Cukin. Wcześniej 
w centrum Kępic powstał mu-
ral historyczny, a tym razem 
chcieliśmy sprawić radość 
dzieciom – dodaje Burmistrz 
Majewska.

Kącik zabaw znajduje się na 
piętrze, w łączniku prowadzą-
cym do Ośrodka Pomocy Spo-
łecznej.

 
                                     g

Kolorowo i radośnie

W wykładach UTW udział bierze kilkudziesięciu seniorów.

Podjęli ważny temat. 
Fachowa wiedza w zakresie 
ochrony przeciwpożarowej.   

- No kolejnym wykładzie 
poruszamy tematykę, która 
dotyka nas każdego dnia. 
Zawsze warto przypominać 
o najważniejszych zasadach, 
które pozwalają ochronić 
nasze zdrowie i mienie – mó-
wiła Elżbieta Rosiak, prezes 
stowarzyszenia.

Podczas lutowego wykła-
du Uniwersytetu Trzeciego 
w Kępicach, nasi mieszkańcy 
zgłębili wiedzę w zakresie 
ochrony przeciwpożarowej. 

Wykład poprowadził mł. 

kpt. Kamil Padusiński z Sekcji 
ds. Kontrolno – Rozpoznaw-
czych Komendy Miejskiej 
PSP w Słupsku. 

Mieszkańcy naszej gminy 
zostali zapoznani z podsta-
wami prawnymi w zakresie 
ochrony ppoż., rozmawiali 
także o przyczynach poża-
rów w domach. Przedstawi-
ciel straży pożarnej zwrócił 
uwagę m.in. na konieczność 
częstych przeglądów komi-
niarskich, przydatność czuj-
nika dymu/tlenku węgla oraz 
zapoznał słuchaczy z właści-
wymi zasadami ewakuacji.

                                     g

Bezpieczeństwo  
jest najważniejsze

Ciekawe hobby

Dzieciaki wciągnęły się 
na dobre. Hobby, które 
przechodzi z pokolenia na 
pokolenie.  

Okazuje się, że w kępickiej 
galerii ArtCafe można nie tyl-
ko skorzystać z oferty kawiar-
nianej, czy poznać prace lo-
kalnych artystów. To miejsce, 
które rozwija także różnorod-
ne pasje.

- Od kilku miesięcy prowa-
dzę zajęcia z szydełkowania, 
w których uczestniczą dzieci 
w wieku od 7 do 14 lat – mówi 
Ewa Ziemianowicz z ArtCafe. 

Wprawdzie najbardziej za-
interesowane są nimi dziew-
częta, to oferta skierowana 
jest także do chłopców. Szy-
dełkowanie rozwija nie tylko 
zdolności artystyczne, ale 
także umiejętności manualne, 
poprawia koncentrację, potra-
fi wciągnąć na długie godziny, 
a efekty pracy zaskakują. 

Ewa Ziemianowicz nauczy-
ła się szydełkowania jako 
kilkuletnia dziewczynka. – 

Jako dziecko wykonywałam 
ubranka dla lalek, podkładki 
pod szklanki, czy cukiernice. 
W życiu dorosłym robiłam dla 
rodziny swetry, szaliki, czap-
ki, czy rękawiczki. Ale to takie 
czasy były. Nic nie można było 
kupić, więc trzeba było być sa-
mowystarczalną – uśmiecha 
się pani Ewa.

Warsztaty odbywają się w co 
drugą niedzielę i są także oka-
zją do rozmowy, czy wypicia 
dobrej herbaty. Dziewczynki 
z dużym zapałem podejmują 
się wykonywania różnorod-
nych prac. To nie tylko czę-
ści garderoby, czy ozdób do 
mieszkania, ale także maskot-
ki. – Dzieci same wyszukują 
w internecie rozmaitych wzo-
rów, a ja podpowiadam jak je 
przekształcić w realną rzecz – 
opowiada instruktorka. 

Choć umiejętności mło-
dych adeptek szydełkowania 
są coraz doskonalsze, czasem 
trzeba dokonać korekty. Wte-
dy pani Ewa mówi: „dziewczy-
ny, prujemy!”. I choć zdarza 

„Czasem trzeba pruć…”

W zajęciach uczestniczą dzieci w wieku 7-14 lat.

Pieniądze na pomoc

Wsparcie asystenta
Kolejne środki pomogą 
osobom z niepełnospraw-
nościami. Warto skorzy-
stać!

- Program ten z powodze-
niem realizujemy już od kilku 
lat. Cieszę się, że pozyskali-
śmy środki na kolejne mie-
siące działań w tym zakresie 
– mówi Tomasz Zagrajek, 
kierownik Ośrodka Pomocy 
Społecznej w Kępicach.

Chodzi o realizację progra-
mu „Asystent osobisty osoby 
z niepełnosprawnością”. To 
przede wszystkim pomoc w 
wyjściu i dotarciu do różnych 
instytucji i placówek, pomoc 
w zakupach, w załatwieniu 
różnorodnych spraw, czy ko-
rzystaniu z dóbr kultury.

Na tegoroczne działania w 
tym zakresie Gmina Kępice 
pozyskała niemal 358 tysię-
cy złotych. Program będzie 
realizowany przez Ośrodek 
Pomocy Społecznej.

Celem programu jest za-
pewnienie dostępności do 
usług asystencji osobistej tj. 
wsparcia w wykonywaniu 
codziennych czynności oraz 
funkcjonowaniu w życiu 
społecznym osób z niepełno-
sprawnością.

- Z naszych doświadczeń 
wynika, że program świetnie 
się sprawdza wśród miesz-

kańców i jest bardzo po-
mocny w codziennym życiu 
– ocenia kierownik Zagrajek.

Co istotne, koszty usługi 
asystenta są bezpłatne dla 
osób z niej korzystających. 
W całości są finansowane ze 
środków przyznanych z So-
lidarnościowego Funduszu 
Wsparcia Osób Niepełno-
sprawnych.

Ciekawe wykłady

W miejscu zabaw na dzieci czeka wiele niespodzianek.

Adresatami Programu 
są pełnoletnie osoby nie-
pełnosprawne posiadające 
orzeczenie o znacznym lub 
umiarkowanym stopniu nie-
pełnosprawności albo orze-
czenie równoważne do wyżej 
wymienionych. Dodatkowym 
założeniem, jest aby minimum 
70% uczestników Programu 
stanowiły osoby wymagające 

wysokiego poziomu wsparcia 
tj. osoby posiadające orze-
czenie o znacznym stopniu 
niepełnosprawności oraz oso-
by z niepełnosprawnościami 
sprzężonymi.

Szczegóły programu do-
stępne na stronie interneto-
wej Ośrodka Pomocy Spo-
łecznej.
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się mały bunt, gorące prośby, 
żeby pozostawić pracę niena-
ruszoną, instruktorka jest nie-
przejednana. – Trzeba pruć, bo 
nie osiągniemy zamierzonego 
efektu. I wtedy wdrażamy po-
prawki, a po chwili efekty wy-
wołują uśmiechy – przyznaje 
Ewa Ziemianowicz.

Pasja jest niezwykła, bo 
oprócz wzajemnej integracji, 
wyzwala dużą kreatywność, 
ale i uczy logicznego myśle-
nia. Dzieci często zaczynają 
swoje prace podczas warsz-

tatów w galerii, ale kończą je 
z dużym zaangażowaniem w 
swoich domach. Jak przyzna-
je instruktorka, są one coraz 
bardziej efektowne, a proces 
twórczy przynosi wiele satys-
fakcji. 

- Chciałabym, aby przyszedł 
taki moment, żeby uczestnicz-
ki warsztatów i mnie nauczyły 
czegoś nowego. Po prostu, 
żeby uczeń przerósł mistrza – 
kończy Ewa Ziemianowicz.

                         g
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W skrócie

Seniorzy i dzieci cieszyli 
się polskimi tradycjami. 
Nie zabrakło wspomnień i 
wspólnej zabawy.   

Uczestnicy Klubów Seniora 
z naszej gminy, świętowali 
Tłusty Czwartek. To była oka-
zja do wspólnych prac kuli-
narnych, integracji i wymiany 
doświadczeń. 

– W kępickim klubie piekły-
śmy faworki i pączki według 
tradycyjnych receptur. Jak 
zawsze towarzyszyła nam 
atmosfera pełna humoru – 
mówi Halina Marczewska. 
Spotkanie było także okazją 
do wspólnych gier, rozwiązy-
wania łamigłówek, a przede 
wszystkim do rozmowy.

W Barcinie seniorzy spędzi-
li ten czas razem z dziećmi, 
które korzystały z oferty bi-
blioteki w ramach zimowych 
ferii. Państwo Zdzisław Watral 
i Krystyna Orzechowska 
wprowadzili najmłodszych 
w tematykę tego święta, 
czytając specjalnie dobrane 
wiersze i opowiadania. Oczy-
wiście nie zabrakło wspólnej 
pracy nad słodkościami.

- To wspaniałe doświadcze-
nie, kiedy widzimy, jak różne 
pokolenia się integrują. Se-
niorzy z dużą otwartością 
przekazywali dzieciom histo-

rie dotyczące tradycji związa-
nych z tym okresem – pod-
kreśla Marzena Grabowska z 
OPS w Kępicach.

Podobne spotkanie zor-
ganizowano także w Bieso-
wicach. Oprócz prac kulinar-
nych, seniorzy dużo czasu 
poświęcili wspomnieniom z 
dzieciństwa i przywoływali 
smaki z dawnych lat. 

Z kolei uczestnicy Klubu 
Seniora z Korzybia w ramach 
integracji, zaprosili do udzia-
łu w spotkaniu z okazji za-
kończenia karnawału słucha-
czy Uniwersytetu Trzeciego 
Wieku w Kępicach. We wspól-
nym świętowaniu wzięło 
udział około 50 osób, które 
przyjechały z całej gminy. 

Jak podkreślają uczestnicy 
klubów, takie spotkania to 
świetnie spędzony czas, któ-
ry daje wiele satysfakcji.

                                     g

Pielęgnują tradycje

Seniorzy uczą najmłodszych, 
jak wykonać tradycyjne 
wypieki.

Spółdzielnia z dużym doświadczeniem

Razem od dekady
Zawsze pomocni, wszędzie widoczni. Działają już od 10 lat.

- Taki jubileusz, to powód do 
dumy. Przez te lata zrobiliśmy 
wiele dla naszej gminy, rozwi-
nęliśmy także naszą spółdziel-
nię i podnieśliśmy kwalifikacje 
zawodowe wielu mieszkań-
ców – mówi Krzysztof Senger, 
prezes Spółdzielni Socjalnej 
„Razem” w Kępicach.

Właśnie mija dziesięć lat od 
rozpoczęcia jej działalności. 

– Inicjując powstanie tego 
podmiotu ekonomii społecz-
nej, chcieliśmy uzyskać wiele 
efektów. To między innymi 
stworzenie przestrzeni do za-

trudnienia osób zagrożonych 
marginalizacją, zwiększenie 
aktywizacji zawodowej i spo-
łecznej. Poza tym zależało 
nam, aby świadczone usługi 
publiczne były dostępne szyb-
ko i na miejscu. Cieszymy się, 
że te cele zostały sprawnie 
osiągnięte – wyjaśnia Maciej 
Chaberski, Zastępca Burmi-
strza Kępic.

Spółdzielnia Socjalna „Ra-
zem” świadczy wiele usług, 
wykorzystując coraz lepszy 
sprzęt. To między innymi sze-
roki wachlarz prac porząd-

kowych na terenie gminy, 
dbałość o tereny zielone, od-
śnieżanie, prace remontowe, 
wycinka drzew i krzewów, ma-
lowanie pomieszczeń, pilne 
prace zgłaszane przez Sołty-
sów i mieszkańców, itp. 

- Co ważne, w ostatnich la-
tach wyspecjalizowaliśmy się 
w walce z roślinami inwazyjny-
mi, w tym bardzo niebezpiecz-
nego barszczu Sosnowskiego. 
Dzięki zdobytym umiejętno-
ściom, nasi pracownicy zlikwi-
dowali wiele hektarów tych 
roślin – dodaje prezes Senger.

Na pracowników Spółdzielni Socjalnej „Razem”, zawsze można liczyć.

Mają dużo chęci i zapału 
do podejmowania nowych 
inicjatyw. Wciąż przybywa 
chętnych.  

Jedne z ostatnich zajęć w 
Klubie Seniora w Kępicach 
poświęcone były grafomo-
toryce, która ma wpływ na 
funkcjonowanie i życie co-
dzienne seniorów. Terapia 
grafomotoryczna ma na celu 
doskonalenie posiadanych 
sprawności manualnych. 

- Dzięki tym zajęciom se-
niorzy poprawiają koordy-
nację wzrokową i ruchową 
– podkreśla Marzena Gra-
bowska z OPS w Kępicach.

Podczas zajęć seniorzy 
ćwiczyli rysowanie na wzo-
rach nawiązujących tematy-
ką do Świąt Wielkanocnych 
oraz wydrapywali obrazy z 
gotowych arkuszy. Zajęcia 
wymagały koncentracji i cier-
pliwości. Warsztaty przynio-
sły seniorom wiele radości, 
a wykonane obrazy ozdobiły 
ich domy.

Z kolei w obłęskim klubie 
uczestników wciąż przyby-

wa. Tam seniorzy spotkali się 
po raz drugi, bowiem dzia-
łalność klubu rozpoczęła się 
dopiero w tym roku.

– Cieszy nas, że wieści o 
nowej inicjatywie szybko 
się rozeszły, bo dzięki temu 
dołączyły do klubu kolejne 
osoby. To wielka satysfakcja 
i nadzieja, że będziemy pręż-
nie działali – mówi Maria Ze-
gadło, Sołtys Obłęża. 

Podczas spotkania senio-
rzy przygotowywali ozdoby 
z krepiny do palm wielka-
nocnych, które będą robić 
w marcu. Dla wielu było to 
nowe wyzwanie. Zajęcia 
przyniosły seniorom wiele 
radości, a wspólnie spędzony 
czas zintegrował uczestni-
ków. 

W spotkaniu uczestniczy-
ła także dzielnicowa Justy-
na Bereza, która zapoznała 
seniorów z niebezpieczeń-
stwami, które dotykają oso-
by starsze zarówno w życiu 
codziennym, jak i sieci inter-
netowej. Omówiła wiele spo-
sobów oszustw na jakie są 

Seniorzy z bogatą ofertą

Klubowicze z nowymi wyzwaniami

Spółdzielnia Socjalna „Ra-
zem” zatrudnia kilkanaście 
osób. Choć praca nie jest ła-
twa, to pracownicy wzajemnie 
się wspierają w podejmowa-
nych działaniach. 

Spółdzielnia stale poszuku-
je możliwości dalszego roz-
woju, m.in. pozyskując środki 
zewnętrzne na zakup sprzętu. 
– Mam nadzieję, że kolejne 
lata będą równie intensywne. 
Wszystkim za te 10 lat bardzo 
dziękuję, doceniam Waszą 
pracę i zaangażowanie – mówi 
Krzysztof Senger.                      g

Seniorzy mają szansę rozwijać się w wielu dziedzinach.

To było prawdziwe święto 
sportu. Grali z pełnym zaan-
gażowaniem.  

- Cieszę się, że tak wielu z 
Was rozwija swoje sporto-
we pasje. Sport nie tylko ma 
świetny wpływ na zdrowie i 
kondycję, ale kształtuje też 
charakter. Nie ustawajcie w 
swoich marzeniach i zawsze 
zmierzajcie do celu – mówiła 
Magdalena Majewska, Bur-
mistrz Kępic.

W ostatni weekend ferii 
w hali sportowej kępickiej 
szkoły, odbył się Turniej w 
Piłkę Halową o Puchar Bur-
mistrza Kępic. Wzięło w nim 
udział pięć drużyn – GKP Ka-
rol Pęplino, Stal Jezierzyce, 
Żaki Sławno, Garbarnia Kępi-
ce, Futbolaki Gryf Słupsk.

- Nasz turniej jest przede 

wszystkim świetną propo-
zycją na spędzenie czasu, 
wspólną integrację między 
młodymi sportowcami z oko-
licznych drużyn. Zwyciężyli 
wszyscy, bo pokazali jak waż-
ny jest dla nich sport i pogo-
da ducha – podkreśla Karol 
Waszak, współorganizator 
turnieju.

Każdy zawodnik otrzymał 
pamiątkowy medal, a dru-
żynom przyznano puchary. 
Wyróżniono też najlepszych 
zawodników: bramkarza Le-
ona Adamiaka (Stal Jezierzy-
ce), zawodnika Natana Nogę 
(Żaki Sławno) i strzelca Alana 
Burak (Futbolaki Gryf Słupsk).

Wszystkim zawodnikom 
gratulujemy znakomitych 
umiejętności sportowych.

                                     g

Emocjonujący turniej

Uczestnicy kępickiego turnieju, który odbył się na zakończe-
nie ferii.

narażeni seniorzy. Spotkanie 
stało się inspiracją do szero-
kiej dyskusji.

Uczestnicy Klubu Seniora 
w Korzybiu zaprosili Bur-
mistrz Magdalenę Majewską 
oraz kierownictwo Ośrodka 
Pomocy Społecznej na spo-
tkanie, aby omówić ważne 

dla nich sprawy oraz proble-
my z jakimi się borykają. Kę-
piccy samorządowcy zapo-
znali uczestników z polityką 
senioralną w naszej gminie, 
z planami na przyszłość oraz 
odpowiadali na liczne pyta-
nia seniorów. 

                        g
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Kilkanaście lat działalności

Opowiedziały o kilkunastoletniej działalności. „Kępiczanki” rozpoczynają kolejny rok działalności.

- Ależ to były lata… Wy-
darzyło się wiele, braliśmy 
udział w wielu wydarzeniach, 
byliśmy w wielu miejscach – 
uśmiecha się Maria Górawska.

Na zaproszenie Uniwersyte-
tu Trzeciego Wieku, członko-
wie KGW „Kępiczanki” opowia-
dali o swojej historii. A było o 
czym…

Wszystko zaczęło się ponad 
piętnaście lat temu. Główną 
inicjatorką założenia koła była 
Lucyna Mołodecka, która pra-
cowała w garbarskiej stołów-
ce. Zebrało się kilka kobiet, no 
i tak zaczęła się historia „Kępi-
czanek”.

Jak wspominają gospody-
nie, pierwszym poważnym 
wydarzeniem, był wyjazd inte-
gracyjny do partnerskiej Gmi-
ny Bystra-Sidzina. 

– Wówczas odbywały się 
tam dożynki, to było piękne 
doświadczenie. Mogliśmy 
podpatrzeć wiele rzeczy, a i 
nasza praca została już wtedy 
dostrzeżona – wspominają 
„Kępiczanki”.

Na początku działalności nie 
było łatwo, bo koło nie mia-
ło swojego stałego miejsca. 
Wszystko działo się w domach 

gospodyń. 
– Zaczęłyśmy sprzedawać 

na różnego rodzaju festynach, 
czy lokalnych imprezach nasze 
wypieki i produkty. Za pozy-
skane pieniążki, kupowaliśmy 
drobny sprzęt gospodarstwa 
domowego, pomału posze-
rzając naszą ofertę – wspomi-
na pani Górawska.

Intensywniejszy rozwój na-
stąpił po remoncie kępickiego 
Domu Kultury, gdzie panie 
znalazły swoje stałe miejsce, 
otrzymując w użytkowanie za-
plecze kuchenne. To był czas 
urządzania się, gromadzenia 
sprzętu. 

– Wtedy zaczęła się poważ-
na organizacja, poczułyśmy, że 
musimy się rozwijać bardziej 
zdecydowanie. Przyszedł też 
czas, że zarejestrowaliśmy 
nasze koło, założyliśmy kon-
to bankowe, pozyskiwaliśmy 
sponsorów – wyjaśniają „Kępi-
czanki”.

Dzięki tym zabiegom, koło 
mogło brać udział w wielu po-
nadlokalnych imprezach, pro-
mując naszą gminę. Domino-
wały uroczystości dożynkowe, 
powiatowe turnieje KGW, po-
kazy stołów świątecznych. To 

Gospodynie z historią

Uczestnicy spotkania mieli okazję obejrzeć liczne nagrody zdobyte przez KGW „Kepiczanki”.

spowodowało znaczny przy-
rost wielu nagród, dyplomów 
i upominków.

– Cieszy nas każdy przejaw 
uznania, bo to daje nam siły 
do kolejnych działań i wy-
zwań. Wszystkie te nagrody są 
naszym pięknym wspomnie-
niem – wyjawia Maria Góraw-
ska.

Dzięki nagrodom pienięż-
nym, gospodynie mogły za-
kupić swoje wymarzone stro-
je, godnie prezentujące koło. 
Dzięki dotacji z Agencji Re-
strukturyzacji i Modernizacji 
Rolnictwa, „Kępiczanki” mogły 
doposażyć swój sprzęt – to 
m.in. namioty, ławki, termosy, 
lodówka, maszynki do mięsa, 
gofrownice, itd.

To znacząco ułatwiło pra-
cę i sprawiło, że można stale 
poszerzać ofertę kulinarną i 
zaskakiwać mieszkańców no-
wymi recepturami. 

„Kepiczanki” podczas róż-
norodnych turniejów, mu-
siały wykazać się nie tylko 
zdolnościami kulinarnymi, ale 
też artystycznymi. – Tu dużo 
zawdzięczamy Marianowi 
Sołtysikowi. Dzięki jego zdol-
nościom nasze koło bardzo zy-

Jubileuszowy przegląd

Śpiewali o miłości
W Kępicach zorganizowa-
no jubileuszowy konkurs. 
Wielu uczestników i tort dla 
wszystkich. 

14 lutego w sali widowisko-
wej kępickiej biblioteki odbył 
się X Jubileuszowy Konkurs 
Angielskiej Piosenki Walen-
tynkowej. Oficjalnego otwar-
cia dokonali Roman Seta i 
Marta Janas.

- To jest wspaniałe, że prze-
gląd cieszy się niesłabnącym 

zainteresowaniem już od 
dziesięciu lat. Miło jest Was 
gościć w Kępicach, a przede 
wszystkim słuchać Waszych 
wspaniałych aranżacji – mó-
wiła szefowa kępickiej biblio-
teki.

W ciągu całego dnia odby-
ło się niemal 70 występów 
zarówno solistów, jak i zespo-
łów. To miłośnicy muzyki nie 
tylko z okolic, ale z całego Po-
morza Środkowego.

- Już po pierwszych wy-
stępach stwierdzamy, że 
poziom jest wyjątkowo wy-
soki. Młodzież jest świetnie 
przygotowana i znakomicie 
radzi sobie na scenie – oce-
nia Roman Seta, organizator 
przeglądu.

Wieczorem odbył się kon-
cert finałowy laureatów, pod-
czas którego wręczono na-
grody i upominki.

                                                  g
Na scenie zaprezentowało się kilkudziesięciu solistów z całego Pomorza Środkowego.

Konkurs odbył się w 3 kategoriach wiekowych z podziałem na zespoły i solistów. 
Jury obradowało w składzie: Andrzej Machutta, Ewa Andrzejewska oraz Ewa Telecka.

Wyniki

Soliści szkoły podstawowe klasy I-IV
1 miejsce- Lilianna Ożożek 
2 miejsce- Zofia Żurawska 
3 miejsce- Emilia Cempa 
Wyróżnienia: Antonina Zioło i Marcelina Lo-
rińska 
Zespoły szkoły podstawowe klasy I-IV 
Jury przyznało 2 wyróżnienia 

Zespół: Pola Boruta, Natalia Pawlaczyk, 
Hanna Piątko, Klara Śniegulska 
Duet: Emilia Cempa i Antonina Zioło 

Soliści szkoły podstawowe klasy V-VIII
1 miejsce- ex aequo Zofia Zaremba, Jakub 
Młynarz oraz Damian Zander 
2 miejsce- ex aequo Hanna Boksa oraz Oliwia 
Pitura
3 miejsce- ex aequo Blanka Korniluk i Alicja 
Żurek 
Wyróżnienia: Misza Szcześniak, Katarzyna 
Winnik, Karina Hermann, Viktoria Szymanow-
ska, Aleksandra Plytta 

Zespoły szkoły podstawowe klasy V-VIII
1 miejsce- nie zostało przyznane
2 miejsce- Hanna Boksa i Blanka Korniluk 
3 miejsce- Katarzyna Winnik i Oliwia Pitura 

Soliści OPEN 16+ 
1 miejsce- Agnieszka Kisielewska 
2 miejsce- Milena Krumplewska 
3 miejsce-ex aequo Maksymilian Samotyja i 
Hanna Głuszek 

Wyróżnienia: Oliwia Stanisławska, Paulina 
Fiedotow: Maksymilian Synak, Nastia Kosen-
ko 

Zespoły szkoły ponadpodstawowe
1 miejsce- Misza Szcześniak i Milena Krum-
plewska 
2 miejsce- Anna Demko i Maksymilian Synak 
3 miejsce- Zuzanna Wroniszewska i Dorian 
Mrozik 
Nagrodę Grand Prix zdobyła Hanna Drewniak 

skało. Jesteśmy zapraszani na 
różne występy, biesiady, czy 
targi – dodaje pani Górawska.

Koło jest aktywne przez cały 
rok. Jeśli nie letnie festyny i 
biesiady, to ferie zimowe z 
dziećmi i wspólne przygoto-

wywanie słodkości. 
2024 – to już szesnasty rok 

działalności koła. Przez te lata 
skład osobowy się zmieniał, 
dziś liczy ono 11 osób ( w tym 
dwóch mężczyzn).

- Wierzymy, że przed nami 

jeszcze wiele ciekawych wyda-
rzeń. Dziękujemy wszystkim 
za dotychczasowe wsparcie i 
trzymajcie za nas kciuki. Oby 
zdrowia i sił nie zabrakło na ko-
lejne lata… – uśmiecha się Ma-
ria Górawska.                                         g
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Podsumowanie zimowych atrakcji

To był czas aktywności i 
radości. Lodowisko urozma-
iciło nam ferie. 

- Cieszymy się, że pogoda 
w tym czasie dopisała i mo-
gliśmy zaoferować mieszkań-
com skorzystanie z lodowiska. 
W ostatnią niedzielę ferii, w 
trakcie całego dnia odwiedzi-
ło nas niemal dwieście osób 
– mówi Karolina Jarosławska, 
prezes Kępickiego Ośrodka 
Sportu i Rekreacji.

W okresie ferii zimowych, 
zarówno młodsi, jak i star-
si mieszkańcy gminy mogli 
pojeździć na łyżwach, ale też 
skorzystać z oferty przekąsek i 
rozgrzewających napojów. 

W ostatnią niedzielę, zor-
ganizowano specjalny event 
kończący okres zimowego 
wypoczynku. Tego dnia na 
licznie przybyłych miłośników 

łyżwiarstwa, czekały gofry, 
hot-dogi, czy gorące kiełbaski 
z grilla.

- Atmosfera była fantastycz-
na. Towarzyszyła nam muzyka, 
a uśmiechnięci łyżwiarze do 
samego wieczora korzystali z 
oferowanych atrakcji – dodaje 
prezes Jarosławska.

W okresie 14 dni funkcjono-
wania lodowiska, skorzystało z 
niego niemal tysiąc osób. 

Niestety, prognozowane na 
najbliższy czas temperatury 
nie pozostawiają złudzeń. Lo-
dowisko w tym sezonie prze-
chodzi już do historii i od dziś 
rozpoczynają się prace zwią-
zane z jego demontażem.

- Mamy nadzieję, że miłe 
wspomnienia pozostaną w pa-
mięci. Cieszymy się, że odwie-
dziło nas tak wielu mieszkań-
ców – podsumowuje Karolina 
Jarosławska.                                  g

Koniec ferii z atrakcjami

Nowe obiekty pną się coraz wyżej

Nowe mieszkania w Kępicach powstają w dobrym tempie. Jest duże zainteresowanie inwestycją.

- Bardzo nas cieszy, że tak 
wiele osób zainteresowało 
się ogłoszonym naborem 
na najem mieszkań w budo-
wanych obiektach przy ul. 
Sikorskiego w Kępicach. To 
dobry prognostyk na dalszy 
rozwój naszej gminy – cieszy 
się Magdalena Majewska, 
Burmistrz Kępic.

W ramach realizowanej 
wspólnie ze spółką SIM KZN 
Pomorze inwestycji, w Kępi-
cach powstają dwa budynki, 
w których zlokalizowanych 
będzie 48 dwu i trzypokojo-
wych mieszkań. 

Budynki będą wyposażo-
ne w windy, a infrastruktura 
dostosowana do potrzeb 
osób z niepełnosprawno-
ściami. Wokół nich zostanie 
zagospodarowany teren, po-
wstanie plac zabaw i miejsca 
postojowe.

Od 12 października do 31 
stycznia 2024 r., trwał nabór 
wniosków o zawarcie umo-
wy najmu.

– Do tego czasu, wpłynęło 
58 wniosków. Największym 
zainteresowaniem cieszyły 
się duże mieszkania, ale nie 
brakowało tez chętnych na 
te dwupokojowe – informu-
je Danuta Olejnik z Urzędu 
Miejskiego w Kępicach.

– Najczęściej wnioski skła-
dały osoby młode, zarówno 
samotne jak i z rodzinami – 
dodaje urzędniczka.

W najbliższych dniach, 
specjalnie powołana komisja 
zajmie się oceną złożonych 

wniosków pod kątem wy-
mogów proceduralnych. W 
dalszej kolejności, komisja 
będzie informować poten-
cjalnych lokatorów o wyni-
kach naboru.

Nabór wyłonił zainteresowanych

W Korzybiu podtrzymują 
wieloletnią tradycję sporto-
wą. Zarażają młodzież pasją 
do piłki. 

W sali gimnastycznej ko-
rzybskiej szkoły, odbył się XIX 
Turniej Piłki Halowej klas I-IV 
zorganizowany przez tamtej-
szą jednostkę OSP.

- Turniej ma na celu rozwi-
janie sportowych zaintereso-
wań młodzieży, integrować i 
przyczyniać się do poprawy 
sprawności fizycznej – infor-
muje Jacek Miszczyk, prezes 
OSP Korzybie.

W trakcie rozgrywek nie za-
brakło emocji oraz dopingu 
licznie zgromadzonych rodzi-
ców młodych sportowców i 
mieszkańców.

W tym roku I miejsce zdo-
była drużyna OSP Przytocko, II 
miejsce OSP Korzybie, III miej-
sce OSP Podgóry, IV miejsce 
OSP Kępice, V miejsce OSP Bar-

cino, VI miejsce OSP Biesowice. 
Najlepszym Strzelcem Tur-

nieju został Dorian Makarski.
-Bardzo cieszy, że młodzi 

zawodnicy byli tak świetnie 
przygotowani do udziału w 
turnieju. Pamiętać należy, że 
tego rodzaju zawody to nie 
tylko rywalizacja, ale także 
podnoszenie sprawności fi-
zycznej, nauka współdziałania 
i integracja– podkreśla Sta-
nisław Gajek, prezes Zarządu 
Oddziału Miejsko – Gminnego 
w Kępicach.

Organizatorzy przygotowali 
dla uczestników puchary, upo-
minki oraz dyplomy.

- Dziękujemy wszystkim za 
zdrową i sportową rywalizację, 
a sponsorom – Gminie Kępi-
ce i Nadleśnictwu Warcino za 
uzyskane wsparcie – dodaje 
prezes Miszczyk.

                                 g

Turniej pełen emocji

W skrócie

W lutym naprawiono jezd-
nię w centrum Kępic.  

Pod koniec lutego rozpo-
częły się prace drogowe przy 
ul. Sikorskiego w Kępicach. – 
W ramach inwestycji na odcin-
ku niemal 100 metrów została 
sfrezowana zdegradowana 
część jezdni, a w dalszej kolej-

ności ułożona nowa warstwa 
asfaltowa – informuje Aneta 
Biernacka z Urzędu Miejskiego 
w Kępicach.

Modernizacja tego odcinka 
drogi powiatowej, realizowa-
na była na zlecenie Zarządu 
Dróg Powiatowych w Słupsku.

g

Odmieniona ul. Sikorskiego

Ulica Sikorskiego po zakończonej modernizacji.

- Warto śledzić na bieżąco 
wszystkie komunikaty doty-
czące tej inwestycji na stronie 
internetowej Gminy Kępice. 
Jeśli zaistnieją okoliczności, 
w których lokatorzy z nieza-

Uczestnicy XIX Turniej Piłki Halowej w Korzybiu.
W trakcie tegorocznego funkcjonowania lodowiska, skorzysta-
ło z niego niemal tysiąc osób.

leżnych od nas przyczyn nie 
zdecydują podpisać się umo-
wy, będziemy ogłaszać nabór 
uzupełniający – zachęca Da-
nuta Olejnik.

 g

Przy ul. Sikorskiego w Kępicach powstaną dwa budynki mieszkalne.

Inwestycja realizowana jest sprawnie według przyjętego harmonogramu.
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Półkolonie pełne atrakcji

W pierwszym tygodniu ferii, kępicka biblioteka zorganizowała dla chętnych dzieci  
w wieku 7-11 lat ciekawe półkolonie.

- Zawsze staramy się, aby 
program był bogaty i anga-
żował naszych najmłodszych 
do podejmowania różnych 
aktywności. Cieszę się, że tak-
że i tym razem uśmiechy dzie-
ciom towarzyszyły niemal bez 
przerwy – mówi Marta Janas, 
dyrektor biblioteki.

Każdego dnia w godz. 8-15 
na uczestników półkolonii 
czekało wiele atrakcji. Zor-

ganizowano m.in. warsztaty 
tworzenia słodyczy, które po-
prowadzili pracownicy kosza-
lińskiej pracowni. Dzieci miały 
okazję własnoręcznie wyko-
nać lizaki, czy cukierki. 

Nie lada wyzwaniem, były 
doświadczenia kulinarne. – 
Wzięliśmy udział w warszta-
tach robienia pizzy w kępickiej 
Dianie. Dzieci własnoręcznie 
komponowały swoje placki, 

Dzieci spędziły  
aktywnie czas

żeby na końcu ze smakiem 
je zjeść – opowiada Dorota 
Krumplewska.

Nie zabrakło też spotkania z 
leśnikiem w ramach współpra-
cy z Nadleśnictwem Warcino, 
w ramach którego uczestnicy 
wykonywali ekologiczne kar-
mniki. Animator „Pan Baj” po-
prowadził warsztaty teatralne, 
które wywołały wiele emocji.

Jak poskreślają organizato-

rzy półkolonii, bardzo ważnym 
aspektem było spędzanie cza-
su na świeżym powietrzu. Dla-
tego organizowano liczne spa-
cery, czy wyjście na lodowisko. 

Zwieńczeniem tygodnia, był 
wspólny wyjazd do Centrum 
Nauki Experyment, gdzie dzie-
ci zaznajomiły się z tajnikami 
fizyki, biologii, geografii, che-
mii.

                g

W skrócie

W grudniu zmodernizowa-
no kolejny odcinek ulicy 
Leśnej w Kępicach.    

Przy ulicy Leśnej w Kępi-
cach, zmodernizowany został 
odcinek zlokalizowany przy 
stadionie wraz z miejscami 
postojowymi. Inwestycję zre-
alizowano w ramach zadania 
pn. „Poprawa bezpieczeństwa 
i spójności dróg gminnych na 
terenie Gminy Kępice poprzez 
remont ulicy Leśnej w Kępi-
cach.”

Naprawa polegała na ułoże-
niu nowej warstwy ścieralnej, 

regulacji studziennej instalacji 
kanalizacyjnej i instalacji desz-
czowej. Uszkodzone krawęż-
niki zostały wymienione na 
nowe. 

Koszt zadania to 182 tysiące 
złotych, z czego dofinansowa-
nie z Rządowego Funduszu 
Rozwoju Dróg wyniosło 91 ty-
sięcy złotych. 

Umowę na wykonanie za-
dania zawarto 25 października 
2023 r. 

Prace zakończono w grud-
niu 2023 r.

                                     g

Odmieniona Leśna

Ulica Leśna po modernizacji.

Krwiobus w Kępicach

Mobilne akcje
W 2024 roku zaplanowano 
kolejne akcje poboru krwi w 
Kępicach.   

– Ze statystyk wynika, że w 
2023 roku nasi krwiodawcy 
oddali łącznie nieco ponad 80 
litrów krwi. Składam wielkie 
podziękowanie za ten wspa-
niały dar – mówi Jerzy Flegel, 
prezes klubu HDK w Kępicach.

Klub może także liczyć na 
wsparcie lokalnych instytu-
cji i firm. Dzięki sponsorom 
krwiodawcy organizują róż-
nego rodzaju akcje promo-
cyjne, spartakiadę, czy wyjaz-
dy integracyjne. Działalność 
kępickich krwiodawców jest 
zauważana i doceniana przez 
różnorodne instytucje w na-
szym regionie.

Każdy nowy krwiodawca 
jest na przysłowiową wagę 
złota. – Krew jest najpiękniej-
szym darem jaki ludzie mogą 
sobie ofiarować. Honorowi 

krwiodawcy ratują życie. Dzię-
kuję wszystkim naszym człon-
kom za ofiarność w minionym 
roku, jesteście wspaniali – 
podkreśla Jerzy Flegel. 

Prezes kępickiego HDK za-
chęca naszych mieszkańców, 
aby zapisywali się do klubu 
i dołączyli do grona liczące-
go kilkudziesięciu członków 
krwiodawców. 

Dzięki udanej współpracy ze 
słupskim Centrum Krwiodaw-
stwa i Krwiolecznictwa raz na 
kwartał odbywa się w naszej 
gminie mobilna akcja poboru 
krwi. 

W 2024 roku krwiobus od-
wiedzi naszą gminę w stycz-
niu, kwietniu, lipcu i paździer-
niku. 

Najbliższa akcja odbędzie 
się 15 kwietnia, w godz. 9 – 12. 
Krwiobus dostępny będzie 
przy budynku kępickiej biblio-
teki.

                                     g

Prosimy o dostosowanie się 
do zaleceń. Usprawnijmy 
ruch drogowy przy targo-
wisku. 

- W ostatnim czasie zakoń-
czyły się prace budowlane 
przy kępickim targowisku. 
Wykonano wjazd od ulicy Si-
korskiego, dodatkowe miejsca 
parkingowe i miejsca zieleni. 
Dzięki temu zwiększyła się 
powierzchnia handlowa oraz 
usprawnił się ruch wokół tar-
gowiska – mówi Aneta Bier-
nacka z Urzędu Miejskiego w 
Kępicach.

Co ważne, na zlecenie Zarzą-
du Dróg Powiatowych w Słup-
sku wykonano także naprawę 
jezdni w drodze powiatowej 

przy ul. Sikorskiego. Teraz w 
tej części Kępic zwiększyło się 
bezpieczeństwo użytkowni-
ków oraz komfort przejazdu.

Samorządowcy zwracają się 
z prośbą, aby w dni handlowe 
klienci targowiska parkowali 
samochody na wyznaczonych 
miejscach wzdłuż torów kole-
jowych. 

– Prosimy, aby w soboty w 
godz. 8-13 klienci nie parko-
wali tuż przy targowisku. Za-
lecamy wjazd na parking od 
strony dworca PKP i korzysta-
nie z komfortowego, dużego 
parkingu – dodaje Aneta Bier-
nacka.

                        g

Bezpieczne zakupy

Organizacja ruchu w dzień targowy

Wzdłuż torów powstało wiele miejsc parkingowych. Wjazd od 
strony dworca PKP.

Zajęcia z leśnikiem były okazją do spacerów po okolicznych 
lasach.

W czasie ferii dzieci odwiedziły m.in. Centrum Nauki Expery-
ment w Gdyni.

W kępickiej pizzerii „Diana” była okazja do spróbowania swo-
ich sił w kulinariach.
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Finał WOŚP w Gminie Kępice

W naszej gminie wydarzenia związane z 32 Finałem 
Wielkiej Orkiestry Świątecznej Pomocy odbywały się w 
Barcinie, Korzybiu i Kępicach. W ich ramach zorganizo-
wano wydarzenia sportowe, występy zespołów, koncer-
ty, a przede wszystkim licytacje na rzecz fundacji Jurka 
Owsiaka.

W niedzielę, 28 stycznia już 
od południa trwał w Kępicach 
finał Wielkiej Orkiestry Świą-
tecznej Pomocy.

Przed galerią ArtCafe wolon-
tariusze zorganizowali specjal-
ne stoisko. – Mieszkańcy mieli 
okazję kupić słodkości, pyszne 
ciasta, różnorodne fanty oraz 
cegiełki do loterii – informuje 
Ewelina Jaworska – Schweda.

W wielu miejscowościach 
wolontariusze kwestowali 
cały dzień do orkiestrowych 
puszek.

O godz. 16 finał przeniósł się 
do sali widowiskowej bibliote-
ki. Do godz. 21 trwały występy 
grup tanecznych i wokalnych, 
pokazy magii, animacje dla 
dzieci. Na scenie wystąpił tak-
że Kacper Szczęsny.

W tym roku finał zorganizo-
wano także w Szkole Podsta-
wowej w Korzybiu.

W ramach imprezy rozegra-
no turniej tenisa stołowego i 
mecz piłki siatkowej. 

Dzieci obejrzały spektakl 
„Kot w butach”. KGW „Same 
Rarytasy” serwowało bigos, 
pierogi i ciasta. W trakcie ca-
łego dnia odbywały się liczne 
loterie. Organizatorzy zapew-
nili wiele ciekawych nagród i 
fantów.

Z kolei w Barcinie rozegra-
no II Turniej Tenisa Stołowego.   
Wydarzenie było organizowa-
ne przez KGW Barcinianki, 
Szkołę Podstawową oraz LKS 
„Echo” Biesowice. Podczas 
turnieju przeprowadzono 

kiermasz słodkości oraz ka-
wiarenkę.

- Kolejny rok organizacji or-
kiestrowego finału dowiódł, 
że nasi mieszkańcy zawsze 
chętnie włączają się w akcje 
charytatywne. Dziękuję za 
wszelkie okazane wsparcie 
oraz tytaniczną pracę wy-
konaną przez licznych wo-
lontariuszy– mówi Ewelina 
Jaworska – Schweda z Klubu 
Wolontariusza.

W Kępicach finał trwał do 
późnych godzin wieczornych. 
Mieszkańcy licytowali rozma-
ite fanty, brali udział w loterii, 
a na scenie prezentowali się 
artyści. To m.in. dziecięce i 
młodzieżowe grupy taneczne 
i wokalne, zespół „Kępiczanie”, 
Janusz Sajdak, czy koncert 
Kacpra Szczęsnego.

- Cieszę się, że tak wie-
lu mieszkańców wspiera tę 
cenną ideę. Dziękuję wolon-
tariuszom za zaangażowanie 
przy organizacji finału, dar-
czyńcom za fanty i vouche-
ry, a wszystkim za okazane 
wsparcie – mówiła podczas 
finału Magdalena Majewska, 
Burmistrz Kępic.

Jeszcze wieczorem w kępic-
kim sztabie liczono zebrane 
środki. Okazało się, że w Gmi-
nie Kępice padł kolejny rekord.

- W tym roku zebraliśmy 
niemal 88 tysięcy złotych! 
Jesteście wspaniali, dzięku-
jemy!– uśmiecha się Ewelina 
Jaworska – Schweda.

                     g

Orkiestra zagrała!
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Mija rok działalności

Dzieje się na naszych oczach!
Są przekonani, że MOC tkwi w rodzinie. COM daje im na to ogromną szansę.

- Kiedy odłożysz na bok ten 
cały szum, pośpiech, telefony, 
media… Kiedy wejdziesz do 
naszego domu, zrozumiesz, 
co tak naprawdę się liczy… 
– mówi półgłosem Dorota 
Miękus – Płodzień, szefowa 
Centrum Opiekuńczo – Miesz-
kalnego w Kępicach.

Wszystko ruszyło w kwiet-
niu ubiegłego roku. To właśnie 
wtedy działalność rozpoczęła 
nowa jednostka. W założe-
niach miała stać się przyja-
znym domem dla osób z nie-
pełnosprawnościami. Tu mieli 
odnaleźć zrozumienie, opiekę, 
pomoc. I po kilku miesiącach 
udało się osiągnąć wiele.

Ponad 1 milion 216 tysięcy 
złotych otrzyma COM na swoje 
funkcjonowanie w 2024 roku z 
Ministerstwa Rodziny i Polityki 
Społecznej. To kolejna dobra 
wiadomość dla podopiecz-
nych. To pieniądze z przezna-
czeniem na koszty utrzymania, 
opłaty, wyżywienie, transport, 
usługi pielęgniarskie, rehabi-
litacyjne, psychologiczne… - 
Jednym słowem na wszystko, 
co potrzebne nam do życia i 
profesjonalnej opieki nad pen-
sjonariuszami – mówi Miękus 
– Płodzień. 

Co ważne, w ramach dofi-
nansowania z NFZ dodatkowo 
podopieczni mogą korzystać 
z rehabilitacji domowej, którą 

świadczy podmiot zewnętrz-
ny. To aż 80 godzin rocznie do 
dyspozycji każdego domow-
nika, co łącznie daje kolejne 
214 tysięcy złotych. 

- Ciągłość rehabilitacji 
prowadzonej przez naszych 
współpracowników, w połą-
czeniu z rehabilitacją domo-
wą, dają wymierne korzyści. 
Ćwiczenia są dostosowane do 
potrzeb, a efekty są coraz bar-
dziej zauważalne. Każdy suk-
ces naszego seniora w popra-
wie zdrowia napawa nas dumą 
i wzruszeniem. To się dzieje na 
naszych oczach! – mówi Doro-
ta Miękus – Płodzień.

Każdy dzień jest wypełniony 
różnymi zadaniami i przyjem-
nościami. Są ćwiczenia, zajęcia 
plastyczne, logiczne, warszta-
ty artystyczne. Spotkania z re-
habilitantami, psychologiem. 
Ale jest też czas na wspólny 
posiłek, rozmowy przy kawie, 
czy zwyczajny odpoczynek w 
wygodnych kapciach. 

Jak podkreślają uczestnicy, 
tu najważniejsza jest bliskość, 
wzajemne wsparcie, ciepło 
dotyku.

Jeśli jest jak w rodzinie, to i 
czasem pojawią się niesnaski. 
Ale szybko ustępują, na rzecz 
zrozumienia i życzliwości. 

Teraz wszyscy przygotowu-
ją się do Świąt Wielkanocnych 
i obchodów pierwszego roku 

Mieszkańcy COM-u odnaleźli tu spokój, ciepło i zainteresowa-
nie.

Inwestycja drogowa

Dzięki dofinansowaniu 
powstała nowa droga. 
Mieszkańcy Mzdowca z lep-
szym dojazdem do swoich 
posesji.

Pod koniec ubiegłego roku 
przeprowadzono inwestycję 
drogową w Mzdowcu. Wcze-
śniej nawierzchnia gruntowa, 
zmieniła swój charakter. 

– Pracami został objęty od-
cinek 200 metrów drogi, gdzie 
ułożono płyty betonowe i 
wykonano zjazdy do posesji z 
kostki brukowej. Zamontowa-
no także lampy oświetleniowe 
– przypomina Aneta Biernac-
ka z Urzędu Miejskiego w Kę-
picach.

Inwestycja została zrealizo-

wana w ramach zadania pn. 
„Poprawa bezpieczeństwa 
mieszkańców Gminy Kępice 
poprzez budowę infrastruktu-
ry drogowej w miejscowości 
Mzdowiec”. 

Koszt zadania wyniósł 618 
600 zł, z czego dofinansowa-
nie z Rządowego Funduszu 
Rozwoju Dróg wyniosło 123 
720 zł, a 494 880 zł z Funduszu 
Leśnego. Umowę na realizację 
zadania podpisano 7 grudnia 
2023 r.

Dzięki zrealizowanej inwe-
stycji, mieszkańcy korzystają z 
bezpiecznych i komfortowych 
warunków dojazdu do swoich 
posesji.

                                       g

Mzdowiec z nową drogą

Zdjęcia przed i po zakończonej modernizacji drogi w Mzdow-
cu.

działalności. Widać już eks-
cytację wśród domowników, 
planowanie, przygotowywa-
nie ozdób. Dziewczyny i chło-
pacy (tak się tu zwykło mawiać 
o pracownikach) nie czują, że 
przychodzą do pracy. Są w 
pełni zaangażowani w każdą 
relację, poświęcają wiele czasu 
i energii swoim podopiecz-
nym, żeby ich wspomóc, tro-
chę ulżyć, a przede wszystkim 
wywołać uśmiech.

- Kiedy odłożysz na bok ten 

Ciekawi samorządu

Młodzież przedstawiła 
swoje pomysły i pytała o 
działalność samorządu. 

- Zawsze zachęcam, aby 
młodzi ludzie odważnie my-
śleli o swojej Małej Ojczyźnie i 
nie bali się dzielić swoimi po-
mysłami. Wszystkie pokolenia 

powinny wzajemnie się inspi-
rować – mówiła Magdalena 
Majewska, Burmistrz Kępic.

Z wizytą do Urzędu Miej-
skiego przyszli uczniowie Ze-
społu Szkół w Kępicach. Była 
to okazja do zapoznania się z 
kompetencjami samorządu 
terytorialnego, odwiedzenia 

Lekcja samorządności 

kilku referatów odpowiedzial-
nych za świadczenie poszcze-
gólnych usług administracyj-
nych. 

Młodzież podzieliła się z 
Burmistrz Kępic swoimi pomy-
słami na rozwój Gminy Kępice. 
– Chcielibyśmy, aby w naszym 
mieście powstał profesjonalny 

Uczniowie z kępickiej szkoły zainteresowali się sprawami lokalnego samorządu.

skatepark. Poza tym lubimy 
spędzać czas, korzystając z 
siłowni napowietrznych czy 
wiat nad rzeką. Takich miejsc 
przydałoby się więcej – wska-
zywali młodzi ludzie. 

Nie zabrakło też rozmowy o 
problemach. – Martwi nas, że 
wciąż wielu ludzi nie szczepi 

swoich psów przed wściekli-
zną. Poza tym powinniśmy 
zwiększyć świadomość wła-
ścicieli, aby sprzątali odchody 
po swoich pupilach, abyśmy 
mogli cieszyć się czystą prze-
strzenią miejską – podkreślali 
uczniowie.

Burmistrz Magdalena Ma-

jewska opowiedziała młodzie-
ży o szczegółach funkcjono-
wania samorządu, procesach 
zarządzania lokalnym środo-
wiskiem i zachęcała, aby ak-
tywnie włączać się w działania 
na rzecz Małej Ojczyzny.

g

Burmistrz Magdalena Majewska opowiedziała o zasadach funkcjonowania administracji. 

cały szum, pośpiech, telefony, 
media… Kiedy wejdziesz do 
naszego domu, zrozumiesz, 
co tak naprawdę się liczy… 
To czułość, bliskość, dotyk. 
Czas przestaje mieć znaczenie. 
Wszystko pięknieje, kiedy za-
czynasz rozumieć, że ta chwila 
poświęcona komuś, staje się 
dla nas obojga najcenniej-
sza… – zamyśla się pani Doro-
ta, z lśniącymi od wzruszenia 
oczyma.

                           g
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Pomysłowi seniorzy

Aktywni i zaangażowani 
Podsumowali kolejny rok działalności. Są ambitni i mają wiele planów.

Zadaniem stowarzyszenia 
„Uniwersytet Trzeciego Wie-
ku” w Kępicach jest inicjowa-
nie różnorodnych działań na 
rzecz seniorów. To nie tylko 
liczne wykłady, ale przede 
wszystkim zwiększenie ak-
tywności życiowej na wielu 
płaszczyznach. 

- Organizujemy różnego 
rodzaju formy rekreacji, in-
tegracji, odkrywamy nasze 
pasje, bierzemy udział w 
warsztatach i wycieczkach 
integracyjnych. Promujemy 
zdrowy styl życia poprzez 
ćwiczenia fizyczne i spacery 
– informuje Elżbieta Rosiak, 
prezes stowarzyszenia.

Oferta uniwersytetu cie-
szy się dużym zainteresowa-
niem. Świadczy o tym fakt, 
iż w ostatnich miesiącach 
wzrosła liczba członków. Te-
raz stowarzyszenie liczy aż 
104 osoby. 

W każdym miesiącu w sali 
widowiskowej kępickiej bi-
blioteki organizowane są 
wykłady. – Staramy się zapra-
szać wykładowców z różnych 
dziedzin, aby spełnić oczeki-
wania naszych słuchaczy. Po-
ruszamy ważne dla seniorów 
tematy, które przydatne są w 
codziennym życiu – podkre-
śla Stanisław Grześkowiak, 
wiceprezes.

Seniorzy dzięki działaniom 
zarządu mogą uczestniczyć 
w licznych spotkaniach inte-
gracyjnych. To choćby bie-
siady przy ognisku, wspólne 
spacery, a także różnorodne 
warsztaty, które pobudzają 
do kreatywnego myślenia.

Dużym zainteresowaniem 
cieszą się cykliczne spotka-
nia, podczas których słucha-
cze opowiadają o swoich 
pasjach, dzielą się swoimi za-

interesowaniami i zachęcają 
innych do podejmowania 
podobnych inicjatyw.

W ramach swojej działal-
ności, stowarzyszenie orga-
nizuje także wycieczki edu-
kacyjno – krajoznawcze. W 
ostatnim roku seniorzy mieli 
okazję odwiedzić m.in. Jaro-
sławiec i Grudziądz, Radzyń 
Chełmiński, czy Kwidzyn.

- Rozpoczęliśmy także 
współpracę z innymi Uniwer-

Integracja

Pielęgnują wzajemne rela-
cje. Ważni są dla nich ludzie 
i wspólnie spędzony czas.  

- Staramy się w miarę możli-
wości organizować jak najwię-
cej spotkań integracyjnych. 
Mamy wielu utalentowanych 
mieszkańców, dlatego chce-
my wykorzystywać ich umie-
jętności – mówi Elżbieta Ro-
siak, szefowa Uniwersytetu 
Trzeciego Wieku w Kępicach.

W ostatnim czasie słucha-
cze uniwersytetu odwiedzili 
mieszkańców Centrum Opie-
kuńczo – Mieszkalnego oraz 
uczestników Środowiskowego 

Domu Samopomocy. Była to 
okazja do wspólnego śpiewa-
nia. Ale nie tylko.

- Po ostatnim koncercie w 
naszej bibliotece, chcieliśmy 
przypomnieć przeboje z na-
szych lat młodości. Dzięki 
Januszowi Sajdakowi, wróci-
ły cudowne wspomnienia – 
przyznaje prezes Rosiak.

Podczas zorganizowanych 
spotkań nie zabrakło wielu 
sympatycznych rozmów przy 
własnoręcznie upieczonych 
słodkościach. 

- Takie spotkania mają ol-
brzymią wartość. Są nie tylko 

Wspólny czas

Seniorzy chętnie angażują się w różnorodne działania, m.in. biorą udział w spartakiadach. 

W skrócie

Kolejna inwestycja została 
zrealizowana. Zadanie ze 
stuprocentowym dofinanso-
waniem.   

Zakończyła się metamor-
foza 350 metrowego odcinka 
drogi gminnej w Biesowi-
cach. Korzysta z niego wielu 
mieszkańców, bowiem droga 
prowadzi do dużego osie-
dla w tej miejscowości. W 
pierwszym etapie prac został 
wyremontowany chodnik. 
Dotychczasowe płyty chod-
nikowe zostały rozebrane, a 
w ich miejsce położono kost-
kę typu polbruk.

W drugim etapie ułożo-
no nową warstwę ścieralną, 
naprawiono ubytki w jezdni 
wraz z regulacją studzienek. - 
Mieszkańcy bardzo się cieszą 
z przeprowadzonego remon-
tu. Dziękujemy samorządow-

com za kolejne wsparcie i 
poprawę infrastruktury w na-
szym sołectwie – mówi Nor-
bert Becker, Sołtys Biesowic. 

Koszt inwestycji wyniósł 
714 tysięcy złotych. Środki na 
ten cel pochodzą z Rządowe-
go Funduszu Rozwoju Dróg 
(50 procent) oraz z Funduszu 
Leśnego (50 procent) za po-
średnictwem Nadleśnictwa 
Warcino.

Inwestycja w ramach 
zadania „Poprawa bezpie-
czeństwa i spójności dróg 
gminnych na terenie Gminy 
Kępice poprzez remont dro-
gi publicznej nr 9024G w m. 
Biesowice”.

Umowę na zadanie podpi-
sano 25 października 2023 r., 
a inwestycję zrealizowano w 
grudniu ubiegłego roku.

g

Biesowice z lepszą drogą 

Mieszkańcy zyskali bez-
pieczniejszą drogę. Prace 
już zakończono.  

Wcześniej droga o charak-
terze gruntowym, sprawiała 
mieszkańcom wiele proble-
mów. W szczególności w okre-
sie wiosenno – jesiennych po-
jawiało się wiele ubytków.

- Dzięki udanej współpracy 
z Lasami Państwowymi, wyre-
montowaliśmy 370 metrowy 
odcinek drogi. Jestem prze-
konana, że teraz mieszkańcy 
będą mieli znacznie dogod-
niejsze warunki dojazdu do 
swoich posesji – mówi Mag-

dalena Majewska, Burmistrz 
Kępic.

Na odcinku od Darnowa (w 
kierunku do dawnego Węgo-
rzyna) ułożono płyty, które 
utwardziły drogę i zwiększyły 
bezpieczeństwo mieszkań-
ców.

Inwestycja zyskała dofinan-
sowanie w wysokości 80 pro-
cent wartości zaplanowanych 
prac z Funduszu Leśnego, za 
pośrednictwem Nadleśnictwa 
Dretyń. Kwota dofinansowa-
nia to ponad 325 tysięcy zło-
tych.

                                            g

Darnowo z nową drogą

W Darnowie dzięki finansowemu wsparciu utwardzono grun-
tową drogę.

sytetami Trzeciego Wieku w 
regionie. Dzięki tej integracji 
wymieniamy się doświad-
czeniami, a także wzięliśmy 
udział w spartakiadach – in-
formuje prezes Rosiak. 

Seniorzy korzystają także z 
wyjazdów na basen, kina, czy 
teatru. 

- Cieszymy się, że dzięki 
tym aktywnościom nastąpił 
realny wzrost zaangażowa-
nia osób starszych w kontak-

tach społecznych – dodaje 
Elżbieta Rosiak.

W kolejny rok członko-
wie stowarzyszenia weszli z 
nowymi pomysłami. Jak za-
pewnia zarząd, zaplanowane 
działania będą odpowiedzią 
na zapotrzebowanie senio-
rów i z pewnością stworzą 
atrakcyjną ofertę szeroko ro-
zumianego rozwoju naszych 
mieszkańców.

                                g

cudowną formą integracji, 
ale także stwarzają warunki 
do nawiązywania przyjaźni 
i niwelowania problemów 
związanych z samotnością 

– podkreśla Dorota Miękus – 
Płodzień, kierownik Centrum 
Opiekuńczo – Mieszkalnego 
w Kępicach.

                                      g

Modernizacja drogi w Biesowicach zrealizowana została dzię-
ki wsparciu z rządowego programu oraz z Funduszu Leśnego.

Wzajemne wsparcie jest ważne. Lubią spędzać ze sobą czas.

Uniwersytet Trzeciego Wieku w Kępicach liczy już kilkudziesięciu słuchaczy.



14 Nasze sprawy styczeń - marzec 2024

Kąpali się w zimnym jeziorze Korzybskim 

250 miłośników morsowania wzięło udział w dużej imprezie rekreacyjnej w Korzybiu!

Zimna kąpiel, radosne 
okrzyki, niebanalne stroje i 
świetna integracja – tak prze-
biegało XVI Wielkie Morso-
wanie nad Jeziorem Korzyb-
skim. – Bardzo się cieszę, że 
przez tyle lat organizacji, na-
sza impreza zyskała tak liczne 
grono fanów. Morsowanie to 
wspaniała przygoda i z dumą 
obserwuję jak wielu ludzi od-
daje się tej pasji – mówi Ze-
non Słomski, pomysłodawca 
korzybskiej imprezy.

W niedzielne południe (21 
stycznia) w zimnej wodzie 
Jeziora Korzybskiego kąpa-
li się miłośnicy morsowania 
nie tylko z Gminy Kępice, ale 
także m.in. z Ustki, Słupska, 
Postomina, Białego Boru, 
Tuchomia, Łeby, Lęborka, 
Świdwina, czy Polanowa. 
Wcześniej wszyscy w dosko-
nałych humorach rozgrzewa-
li się przy muzyce, wykonując 
ćwiczenia zaproponowane 
przez Karola Waszaka.

- Radujemy się, że jeziora 
Obłęskie i Korzybskie przy-
ciągają do nas mieszkańców 
regionu o każdej porze roku. 
Morsowaniem interesuje się 
coraz więcej osób, a okolicz-

ne kluby morsa prężnie dzia-
łają i chętnie się integrują 
– podkreśla Magdalena Ma-
jewska, Burmistrz Kępic.

Dla uczestników imprezy 
przygotowano wiele atrakcji 
towarzyszących. Częstowano 
rozgrzewającymi posiłkami, 
było pieczenie kiełbasek przy 
ognisku, tańce oraz liczne kon-
kursy. 

Impreza odbyła się dzię-
ki zaangażowaniu wielu 
osób – m.in. członków Klubu 
Morsa „Korzybskie Rekiny”, 
pracowników Gminy Kępice, 
Kępickiego Ośrodka Sportu i 
Rekreacji, kępickiej bibliote-
ki, strażaków z Ochotniczej 
Straży Pożarnej w Korzybiu. 
O oprawę muzyczną zadbał 
Sołtys Korzybia Krzysztof 
Szczepański. Dużego wspar-
cia organizacyjnego udzielili 
Sławomir Ziemianowicz, Pa-
weł Janusz i Andrzej Postój.

- Zawsze z dużą sympatią 
przyjeżdżamy na imprezy do 
Gminy Kępice. Możemy liczyć 
na świetną organizację, życz-
liwość i produktywnie spędzo-
ny czas – mówili członkowie 
postomińskiego „Wikinga”.

                                g

Szesnaste morsowanie
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Pierwszy etap realizacji został już 
wykonany. To jest dobry moment na dokonanie 

zakupu.

Domy pośród natury
W Korzybiu realizowana jest inwestycja, która 

odmieni życie wielu ludziom. Dom z niebywałym 
widokiem, właśnie staje się dostępny dla wszyst-
kich!

- Właśnie kończymy pierwszy etap realizacji tej 
niezwykłej koncepcji. Zainteresowane osoby, już 
mogą zgłaszać się do nas, rozpoczynamy proces 
sprzedaży – mówi Tomasz Kucharski, właściciel 
firmy Solver. 

Przy ulicy Kasztanowej w Korzybiu powstaje 
nowoczesne osiedle, składające się z dwukondy-
gnacyjnych domów. Osiedle będzie bezpieczne, bo-
wiem zostanie ogrodzone, a tym samym stanie się 
enklawą dla jego mieszkańców. Co ważne, osiedle 
otoczone jest piękną naturą, a jednocześnie będzie 
znajdowało się w dobrze skomunikowanej i archi-
tektonicznie przygotowanej dla takich rozwiązań 
części miejscowości.

 – Cieszy nas, że już jest spory odzew klientów, 
którzy są zainteresowani kupnem. Tak napraw-
dę, ta oferta jest doskonała dla wszystkich. To 
miejsce zarówno znakomite dla 

rodzin, osób pragnących spokoju i bliskości natu-
ry, dla emerytów, chcących odpocząć po trudach 
pracy zawodowej. Z pewnością, każdy znajdzie tu 
dla siebie doskonałe miejsce do życia – zapewnia 
Tomasz Kucharski. 

Co zatem znajduje się w ofercie? 
Osiedle DOMUS Korzybie to przede wszystkim 

nowoczesne,  wolnostojące  domy dwukondygna-
cyjne  z  płaskimi dachami. Na parterze każdego 
z domów znajduje się wiatrołap, przedpokój, w.c., 
pokój dzienny oraz duża kuchnia, która jest otwar-
ta na pokój dzienny. Na piętrze znajdują się trzy 
sypialnie, korytarz oraz duża łazienka. Przy budyn-
ku zlokalizowana będzie wiata garażowa. Chłodną 
kolorystykę elewacji równoważą wykończenia w 
kolorze drewna pomiędzy oknami.

Inwestycja zlokalizowana w niewiel-
kiej odległości od jeziora 

Korzybskiego znajdującego się w centrum miejsco-
wości Korzybie, otoczonej lasem Puszczy Korzyb-
skiej ciągnącym się na przestrzeni 25 km. 

– Teraz jest dobry czas, aby osoby zainteresowane 
zgłaszały się do nas po szczegóły oferty i ewentu-
alny zakup domu. Inwestycja będzie oddana do 
użytku niebawem, a sprzedaż już jest prowadzona. 
Zapraszamy do kontaktu – zachęca Jacek Iwaszkie-
wicz ze słupskiej firmy Delta Nieruchomości. 

Przyszli mieszkańcy nowego, korzybskiego osie-
dla mogą kontaktować się właśnie z Biurem Delta 
Nieruchomości, zlokalizowanym w Słupsku przy 
ulicy Mostnika 3 lub w Ustce przy ulicy Grun-
waldzkiej 18. Tel. 59 8423400, 602 769 601,  
www.delta.slupsk.pl

JUŻ W SPRZEDAŻY!

W Korzybiu powstanie nowoczesne osiedle,  
otoczone piękną naturą.

Taki dom to świetne miejsce do życia dla każdego. Dwukondygnacyjny dom w takim miejscu,  
to świetna propozycja dla osób w każdym wieku.
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Niebezpieczny przeciwnik

Leśny Kompleks Promocyjny „Lasy Środkowopomorskie”  
Nadleśnictwo Warcino

ul. Gen. Wł. Sikorskiego 11 77-230 Kępice 
Tel. (0-59) 857 6671  fax.  (0-59) 857 6951
email:  warcino@szczecinek.lasy.gov.pl

www.warcino.szczecinek.lasy.gov.pl

Biuro czynne od poniedziałku do piątku 
w godz. od 7.00 do 15.00

Nadleśniczy w sprawie skarg i wniosków przyjmuje w każdy 
czwartek od godz.14.00 do 16.00

Polska od wielu lat zajmuje 
przodujące miejsce w czo-
łówce krajów europejskich, 
jeśli chodzi o ilość pożarów 
lasów. Średnioroczna liczba 
pożarów lasów w naszym 
kraju utrzymuje się na pozio-
mie 8000 zdarzeń rocznie. 

Pożar lasu to niekontrolo-
wany proces spalania w śro-
dowisku leśnym powodujący 
straty ekologiczne i material-
ne. To jedna z najgroźniej-
szych klęsk żywiołowych. W 
spalonym lub naruszonym 
pożarem lesie zamiera życie. 
Dochodzi do wymarcia poży-
tecznych gatunków owadów, 
ptaków, pożar przyczynia się 
do śmierci wielu zwierząt, 
jednak nie tylko organizmy 
żywe zostają dotknięte 
klęską. Zniszczeniu ulega 
roślinność, będąca natural-
nym filtrem oczyszczającym 
powietrze. Potrzeba dzie-
siątek lat, nakładów pracy i 
finansów, aby odtworzyć las, 
który został strawiony przez 
ogień. 

Nasilenie pożarów na tere-
nach leśnych obserwuje się 
przede wszystkim w okresie 
wiosennym i letnim. Naj-
groźniejsze pożary wystę-
pują w okresie wakacyjnym, 
letnim, zwłaszcza podczas 
długotrwałych okresów su-
szy tj. tygodni bez opadów 
deszczu, z wysokimi tempe-
raturami powietrza, nie miej 

jednak okres wiosenny, rów-
nież przyczynia się do dużej 
ilości pożarów, szczególnie, 
gdy wypalane są trawy, roz-
poczyna się okres przygoto-
wawczy do sezonu letniego. 
W wymienionych wyżej okre-
sach powinniśmy zachować 
szczególną ostrożność chcąc 
wybrać się do lasu. Osoby od-
wiedzające las powinny czuć 
za niego odpowiedzialność i 
przestrzegać panujących w 
nim zasad. Z punktu widzenia 
ochrony  przeciwpożarowej 
lasu ogromne znaczenie ma 
respektowanie przez społe-
czeństwo zakazów, w szcze-
gólności zakazu rozniecania 
ognia na terenach leśnych 
poza miejscami do tego prze-
znaczonymi. Ogniem otwar-
tym możemy posługiwać się 
w odległości 100 m od grani-
cy lasu. Podpalenia terenów 
leśnych to główny powód 
przyczyniający się najczęściej 
do pożarów w lasach. 

Podpalenia stanowią aż 
37% wszystkich przypadków 
pożaru. Na kolejnym miejscu 
możemy wyróżnić nieodpo-
wiedzialne zachowanie osób 
dorosłych, jak i nieletnich, a 
mianowicie rozpalanie ognisk 
w trakcie suszy, grillowanie 
przy otwartym ogniu, wypa-
lanie gałęzi, traw. Kolejnym 
czynnikiem przyczyniającym 
się do powstawania pożaru 
są przerzuty ognia z grun-

Żywioły lasu – Ogień

tów nieleśnych, gruntów po-
lnych, dzieje się tak poprzez 
wypalanie pól i łąk, spalanie 
pozostałości roślinnych. Duże 
zagrożenie stanowią również 
awarię linii energetycznych, 
samozapłony powodowane 
transportem drogowym i ko-
lejowym oraz wyładowania 
atmosferyczne. 

Głównym zadaniem nasze-
go Nadleśnictwa są działania 
polegające na zabezpiecze-
niu lasów przed powstaniem 
pożaru, a w momencie jego 
wystąpienia na minimalizacji 
strat. Okres akcji bezpośred-
niej to wzmożony okres prac 
z zakresu ochrony przeciw-
pożarowej. Rozpoczyna się 
15 marca i trwa do 15 paź-
dziernika, a na czym polega? 
Polega na monitorowaniu 
warunków pogodowych oraz 
określeniu stopnia zagroże-
nia pożarowego. 

Jak określamy stopień za-
grożenia pożarowego? 

Stopień zagrożenia poża-
rowego określamy na pod-
stawie wilgotności ściółki 
sosnowej, wilgotności po-
wietrza oraz współczynnika 
opadowego. W okresie od 
15 marca do 15 październi-
ka pomiary dokonywane są 
codziennie. Wyróżnia się na-
stępujące stopnie zagrożenia 
pożarowego lasu:

0 brak zagrożenia,
I zagrożenie małe,

II zagrożenie duże,
III zagrożenie katastrofal-

ne.
Kolejnym krokiem po usta-

leniu stopnia zagrożenia po-
żarowego lasu jest wdrożenie 
określonych zadań. Na czym 
polegają? Zobowiązani jeste-
śmy do uruchomienia syste-
mu sieci obserwacyjno- alar-
mowej, patrolowania terenu, 
bądź wprowadzenia dyżurów 
terenowych w całym nad-
leśnictwie. Nadleśnictwo 
Warcino każdego roku dba i 
rozwija sieć dróg komunika-
cyjnych tj. dróg przeciwpo-
żarowych, które są podstawą 
szybkiego, a przede wszyst-
kim skutecznego działania, 
planowania akcji ratunkowo- 
gaśniczych. 

Czy Nadleśniczy Nadle-
śnictwa Warcino może wpro-
wadzić tymczasowy zakaz 
wstępu do lasu? Odpowiedź 
jest prosta, tak. Nadleśniczy 
może podjąć decyzję o wpro-
wadzeniu tymczasowego 
zakazu wstępu do lasu, aż 
do odwołania. Powodem tej 
decyzji jest przede wszyst-
kim długotrwały okres suszy, 
który w połączeniu z ingeren-
cją społeczeństwa stwarza 
ogromne zagrożenie dla lasu. 

Co zrobić, jeśli zauważysz 
pożar w lesie? 

Przede wszystkim zacho-
waj spokój, dzięki czemu w 
sposób prawidłowy ocenisz 

czy nie znajdujesz się w stre-
fie bezpośredniego zagro-
żenia, oddal się w bezpiecz-
ne miejsce i wezwij służby 
ratunkowe. Ogólnopolski 
numer alarmowy to 112, po 
przekazaniu najważniejszych 
informacji Twoje zgłoszenie 
zostanie przekierowane do 
terytorialnie właściwej jed-
nostki Państwowej Straży 
Pożarnej. 

Jakich informacji należy 
udzielić? 

Najważniejsze jest miejsce 
Twojego pobytu, podaj na-
zwę miejscowości, w której 
się znajdujesz, w tym także 
pobliskich mniejszych, bądź 
większych miejscowości. 
Opisz szczegóły miejsca, w 
którym jesteś, sprawdź czy 
w pobliżu nie ma słupków 
granicznych, które mogły-
by pomóc w określeniu do-
kładnej lokalizacji. Wskaż, 
co obejmuje pożar, jaka to 
powierzchnia oraz czy za-
grożone jest życie ludzkie. 
W pobliżu możesz zauważyć 
budynki, jeśli są one zagrożo-
ne pożarem oddal się na bez-
pieczną odległość. Utrzymuj 
ciągły kontakt z dyspozyto-
rem numeru alarmowego, 
ważne jest, aby nie rozłączyć 
się do momentu potwierdze-
nia przyjęcia zgłoszenia, a 
następnie do przyjazdu służb 
ratunkowych. Jeśli jest z Tobą 
druga osoba, warto, aby zna-

lazła numer do Nadleśnictwa, 
bądź leśniczego, który powia-
domi odpowiednie służby w 
Nadleśnictwie, dzięki czemu 
akcja ratunkowa przebiegnie 
sprawniej. 

Lasy Państwowe przezna-
czają każdego roku ok. 80 
milionów złotych na funk-
cjonowanie systemu ochro-
ny przeciwpożarowej lasu 
utrzymując m.in. system 
prognozowania zagrożenia 
pożarowego, sieć dostrze-
galni pożarowych, flotę sa-
molotów lekkich, patrolowo-
gaśniczych oraz wynajem 
statków powietrznych do 
celów patrolowo-gaśniczych.

Pamiętajmy o zasadzie, 
która jest kluczowa zarówno 
w szeregach Państwowych 
Straży Pożarnych jak i Ochot-
niczych Straży Pożarnych– 
„Jedno wiadro wody po mi-
nucie jest więcej warte, niż 
sto wiader po godzinie.”  Po-
żar w lesie rozprzestrzenia się 
bardzo szybko. Pamiętaj jest 
niebezpieczny!

Zauważyłeś ogień w lesie? 
ALARMUJ! 

PS. Aktualne informacje o 
stanie zagrożenia pożarowe-
go lasu są dostępne na stro-
nie Instytutu Badawczego 
Leśnictwa: https://bazapoza-
row.ibles.pl/zagrozenie/

Nadleśnictwo Warcino


